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REVISTA PRESEI 
 

 Ciobanii s-au adunat la usa lui Daea si ameninta cu greva foamei. Iata ce ii nemultumeste 
Mai multi ciobani protesteaza miercuri dimineata in fata Ministerului Agriculturi, neumultumiti din cauza ca statul 
nu le acorda suficienta sustinere. Oamenii spun ca - desi se lauda ca ar sprijini cresterea oilor - ministrul Petre 
Daea nu prea face mare lucru in acest sens. 
"Nu mai putem sa continuam asa. Kilogramul de carne de miel (in viu - n.red.) se vinde acum cu 4 lei, iar 
kilogramul de carne de oaie ajunge sa se dea si cu mai putin de jumatate din pretul mielului", a declarat unul 
dintre protestatari pentru Realitatea TV. 
Oamenii sustin ca o alta mare nemultumire care i-a determinat sa vina in fata MADR este modul in care legea ii 
obliga sa isi reproduca animalele. Mai exact, pentru a primi sprijin banesc de la stat, ciobanii sunt obligati prin lege 
sa foloseasca, la reproducere, doar anumiti berbeci, care au certificate de atestare a puritatii rasei. 
Din pacate, spun ciobanii, multi dintre respectivii berbeci - in ciuda celor scrise in certificate - sunt animale cu 
genetica slaba, care nu ar trebui folosite la reproducere. Dar daca nu-i folosesc, statul le taie din subventi... 
Hotarati, oamenii spun ca nu pleaca din fata Ministerului Agriculturii pana cand Petre Daea nu le va rezolva 
problemele. In cazul in care ministrul nu va arata suficienta deschidere, ciobanii spun ca sunt pregatiti sa intre in 
greva foamei. 
Potrivit programului oficial, astazi la ora 10:00 ministrul Daea nu va fi la birou, ci ar urma sa participe, in Parcul 
Izvor, la un eveniment intitulat "Ziua Nationala a Produselor Agroalimentare Romanesti" in cadrul Targului 
Bucurestilor, organizat de Primaria Capitalei. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Transportatorii nu s-au inteles cu ministrul Sova si vor lasa joi aproape un milion de calatori pe drumuri 
Dupa mai multe ore de discutii aprinse, transportatorii de persoane au anuntat ca nu au ajuns la nicio intelegere, 
marti, cu ministrul Lucian Sova, care ar vrea in continuare sa le faca rau, modificand Legea 980/2011. 
In aceste conditii, transportatorii ameninta ca de joi vor intra in greva generala si vor lasa in drum circa 900.000 
de calatori. 
Secretarul Confederatiei Operatorilor si Transportatorilor Autorizati din Romania (COTAR) Eugen Costan a 
declarat pentru Ziare.com ca transportatorii fac acum o sedinta in care discuta cum vor taxa refuzul ministrului 
Sova de a da curs solicitarilor lor. 
Atat presedintele COTAR, Vasile Stefaneascu, cat si presedintele Federatiei Operatorilor Romani de Transport 
(FORT), Augustin Hagiu, au declarat ca joi vor opri transportul de persoane, daca intre timp Lucian Sova nu 
renunta la intentia de a modifica Legea 980/2011. Potrivit Agerpres, peste 900.000 de calatori ar putea fi afectati. 
Aflat inca la sedinta cu transportatorii, Adrian Hagiu a declarat pentru Ziare.com ca, de fapt, pregatirile pentru 
protestul de joi au inceput deja. 
"S-a inceput intocmirea adreselor catre prefecturile din tara. Joi vom scoate cheile din contact. Alta forma de 
protest la care sa recurgem nu mai exista. 
Sigur, daca intre timp ministrul Sova ar retrage initiativa de modificare a Legii 980/2011, putem renunta la 
protest. Dar nu cred ca acest lucru se va intampla. 
Am discutat astazi cu un ministru al Transporturilor hotarat, dar cu argumente putine. Au fost momente de-a 
dreptul stanjenitoare, la discutii. Iar in aceste conditii, noi asteptam ca Guvernul sa intervina si sa ne sprijine. Nu 
domnul Sova, ca nu mai speram sa obtinem nimic de la dumnealui, ci Guvernul. 
Vom declansa protestul incepand de joi, pe termen nelimitat. Cu ajutorul nostru se desfasoara, zilnic, circa 3 
milioane de calatorii. Ei bine, acestea nu vor mai avea loc incepand de joi. N-ar mai avea niciun rost, in conditiile 
date", ne-a declarat Adrian Hagiu. 
 
Ce i-a suparat pe transportatori 
Transportatorii de persoane din Romania sunt nemultumiti de mai mult timp de modul in care ministrul Sova vrea 
sa modifice Legea 980/2011. Motivul: schimbarile propuse de Sova le-ar da castig de cauza, la apropiatele licitatii 
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pentru atribuirea traseelor, transportatorilor care vor folosi masini noi. Totodata, propunerile lui Sova vor 
diminua avantajele pe care le au acum la licitatii transportatorii cu experienta. 
In ultimele saptamani, membrii Confederatiei Operatorilor si Transportatorilor Autorizati din Romania (COTAR) au 
protestat de mai multe ori la usa ministrului Sova si au ingreunat pana peste poate traficul in zona Garii de Nord. 
Reprezentantii Confederatiei au declarat pentru Ziare.com ca schimbarile legislative pe care ministrul vrea sa le 
faca i-ar avantaja doar pe asa-zisii oameni de afaceri care se pregatesc sa investeasca in transportul de persoane 
ca sa spele bani. 
De asemenea, presedintele COTAR, Vasile Stefanescu, a spus pentru Ziare.com ca se pregateste de greva la 
Guvern, de vreme ce Lucian Sova refuza sa ii bage in seama pe transportatori, in urma protestelor de la Ministerul 
Transporturilor. 
 
Discutii cu scantei la Ministerul Transporturilor 
Marti, pe 9 octombrie, cand, intr-un final, au fost primiti la discutii, transportatorii n-au prea avut rabdare sa-i 
asculte argumentele ministrului. Dimpotriva, inca din prima parte a discutiei au inceput sa-l intrerupa pe Sova si 
sa strige, din sala, ca vor face greva generala. 
"Sunteti pe un drum gresit, domnule ministru al Transporturilor", au scandat transporatorii, inca de la inceputul 
intalnirii. 
In replica, Lucian Sova a indemnat la calm. 
"Suntem, totusi, pe un drum si eu spun ca asa e un lucru bun. Va rog frumos sa aveti rabdare, daca vreti ca 
aceasta dezbatere sa continue. Si voi avea si eu rabdare. Vom petrece aici destul timp ca sa lamurim toate 
problemele", a declarat Lucian Sova. 
Pe durata discutiilor transportatorii si-au exprimat nemultumirile despre care vorbesc de saptamani bune, in 
spatiul public. 
Anume, ca ministrul ii va favoriza pe transporatorii care vor veni la licitatii cu masini noi, ca le va permite 
respectivilor sa nu isi mai plateasca la timp darile catre stat si ca, de fapt, Sova urmareste sa dea traseele pe 
mainile strainilor. 
Ministrul Transporturilor, Lucian Sova, le-a raspuns transportatorilor, abordand fiecare nemultumire a acestora in 
parte: 
"Vorbiti despre faptul ca deschidem piata pentru operatori straini. Exclus. Asa cum stim ca sunt astazi criteriile de 
acces la profesia de transportator in Romania, acestia toti trebuie sa aiba domiciliul fiscal pe teritoriul Romaniei, 
in conformitate cu reglementarile romanesti si internationale", a spus Lucian Sova, potrivit Agerpres. 
Intrebat de transportatori daca Flexibus - o firma internationala de transport cu autocare, prezenta si in Romania - 
are domiciliul fiscal in tara noastra, Sova a evitat, totusi, sa dea un raspuns clar. 
In schimb, ministrul Transporturilor a spus ca celelalte temeri ale transportatorilor sunt nefondate: 
"S-a ridicat problema privind achizitia de autobuze noi. Avand in vedere textul pe care vi l-am propus, acesta nu 
vizeaza ca o conditionalitate achizitia de autobuze noi. Cred ca la precedentele proceduri de atribuire putem vorbi 
despre faptul ca fiecare atribuire care a avut loc in decursul timpului intotdeauna a generat o investitie fortata de 
catre autoritati in achizitia de autobuze noi. Acest lucru nu este vizat cu acest proiect de act normativ. 
Ati intrebat de ce s-au scos certificatele fiscale, certificatele de confort. In conformitate cu prevederile legale 
trebuie sa luam act toti de un lucru. Orice firma care a fost autorizata sa isi desfasoare activitatea azi trebuie sa 
aiba acces la aceasta piata sau la orice piata. Certificatul fiscal sau alte certificate sunt avute in vedere atunci cand 
e vorba de o achizitie publica de servicii platita din bani publici. 
Asa cum am spus de la inceput, activitatea de transport despre care vorbim noi este o activitate comerciala, nu 
este sustinuta din bani publici si doar acolo unde va fi nevoie sa se aplice prevederile Regulamentului 1370 vor 
trebui sa se aplice pentru a dezvolta un serviciu public subventionat. Atata timp cat aceasta piata, asa cum este 
ea, functioneaza nu este cazul ca o autoritate publica sa introduca conditionalitati in plus. Acestea sunt in 
responsabilitatea altor organisme", a precizat Lucian Sova. 
Prea putin convinsi de aceste argumente, transportatorii i-au cerut demisia ministrului Transporturilor, la finalul 
intalnirii de marti. 
(Sursa: ziare.com) 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/stiri/proteste/transportatorii-au-blocat-traficul-la-usa-ministrului-sova-dati-afacerile-noastre-pe-mana-unora-care-vor-doar-sa-spele-bani-1531313
http://www.ziare.com/stiri/proteste/transportatorii-au-blocat-traficul-la-usa-ministrului-sova-dati-afacerile-noastre-pe-mana-unora-care-vor-doar-sa-spele-bani-1531313
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2018/10/09/ministrul-transporturilor-raspunzand-acuzatiei-ca-vrea-sa-deschida-piata-de-transport-de-pasageri-strainilor-exclus--190030


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Pensionarii anunţă miting în Piaţa Victoriei, nemulţumiţi că nu au fost consultaţi pe legea pensiilor 
Preşedintele Federaţiei Pensionarilor Unirea, Dumitru Cojanu, a anunţat, marţi, că mai mulţi pensionari vor ieşi, 
miercuri, în Piaţa Victoriei din Bucureşti, nemulţumiţi de faptul că nu au fost consultaţi în ceea ce priveşte 
dezbaterea pe noua Lege a Pensiilor. 
Pensionarii se vor strânge, miercuri, începând cu ora 11, în Piaţa Victoriei din Capitală, fiind nemulţumiţi de faptul 
că nu au fost primiţi la dezbateri de către ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu. 
„Încercăm de mai multe luni să intrăm în audienţă la ministrul Justiţiei Sociale, însă nu am reuşit acest lucru. 
Dezbaterea pe tema legii pensiilor trebuia făcută şi cu noi, dar pe noi ne-au ignorat, de aceea ieşim, miercuri, în 
Piaţa Victoriei”, a declarat pentru MEDIAFAX, Dumitru Cojanu, preşedintele Federaţiei „Unirea”. 
 Reprezentantul pensionarilor nu poate spune însă care va fi numărul participanţilor la miting. 
„Depinde mult de starea de sănătate a pensionarilor. Ştiţi cum e, mulţi vor să vină, dar nu le permite sănătatea. 
Unii sunt prin spitale şi ne-au sunat că ne vor susţine sufleteşte. Dar eu sper să ne strângem foarte mulţi”, a mai 
declarat Cojanu. 
Acesta a mai precizat că joi ar putea fi primit în audienţă de către premierul Viorica Dăncilă, pentru a discuta 
despre legea pensiilor. 
Lia Olguţa Vasilescu a prezentat, în luna august, proiectul noii legi a pensiilor, precizând, printre prevederi, că 
vârsta standard de pensionare nu se modifică, nici stagiul minim. O schimbare importantă care apare în noul 
Proiect al Legii Pensiilor se referă la reducerea vârstei de pensionare pentru mamele care îndeplinesc următoarele 
condiţii: femeile care au realizat stagiul minim de cotizare de 15 ani şi au născut şi crescut trei copii, până când 
aceştia au împlinit vârsta de 16 ani, beneficiază de reducerea vârstei de pensionare cu 6 ani. Proiectul noii Legi a 
Pensiilor prevede ca pensionarii cu un stagiu de cotizare sub 15 ani să poată opta pentru indemnizaţia socială 
minimă, în loc de pensie. Alegerea se va face cu trei luni înainte de intrarea în vigoare a legii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Impactul bugetar al Legii pensiilor, calculat de Finanţelor Publice: 80 miliarde de lei, în patru ani 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice (MFP), a spus, marţi seara, că ministerul pe care-l conduce a 
calculat impactul bugetar al Legii pensiilor. 
„Legea pensiilor a fost ieri avizată de Finanţe şi mâine, în şedinţa de Guvern, că mâine va fi şedinţa de Guvern, nu 
joi, va fi pe ordinea de zi. Sperăm ca, în cel mai scurt timp, până la final de an, să avem şi această lege în 
Parlament”, a explicat Teodorovici, marţi seara, într-o emisiune la TVR1. 
Legea pensiilor va avea un impact bugetar de 700 de milioane de lei, anul viitor, peste ceea ce a estimat MFP, 
deoarece, de anul viitor, punctul de pensie începe să crească, a precizat ministrul Finanţelor, la TVR 1. 
În următorii ani, această lege înseamnă un impact bugetar de 9 miliarde de lei în 2020, de 29 de miliarde de lei în 
2021 şi de peste 40 de miliarde de lei în 2022. 
„Suma este foarte mare. Preşedintele Dragnea spunea că este o provocare. Cred că este cea mai mare 
provocare”, a mai spus Teodorovici. 
„Ca principiu, am spus mereu că aceste două legi salarizarea şi pensiile au un impact semnificativ, dar, din punctul 
meu de vedere, atâta timp cât putem şi reuşim să aducem din economie bani, nu trebuie să fie pentru noi o 
temere”, a menţionat Teodorovici. 
Astfel, în şedinţa de Guvern, Lia Olguţa Vasilescu, ministrul Muncii, va prezenta principiile noii formule a Legii 
pensiilor. „Sunt toate avizele. Noi suntem penultimul minister avizator. După noi, este Ministerul Justiţiei, care a 
avizat”, a mai spus Teodorovici. 
Legea pensiilor se va aplica din 2022, iar, până atunci, trebuie recalculate toate pensiile. 
„Noi am prezentat, şi la fel am făcut la rectificare din toamnă, o previziune pe următorii ani. Creşterea pe care noi 
o anticipăm este un element important. Sunt în economie foarte multe astfel de zone, că vorbim de partea de 
TVA neîncasat, acea zonă care din România care este foarte ridicată. Toate măsurile acestea la pachet vor crea un 
astfel de impact, astfel încât să susţinem o astfel de lege atât de importantă”, a detaliat Teodorovici. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Ministrul Finanţelor: Salariul minim pe economie poate creşte înainte de 1 ianuarie 2019/ Avem în calcul o 
nouă rectificare 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor publice, a spus, marţi seara, că salariul minim pe economie poate să fie 
majorat la 2.050 de lei, înainte de începutul anului viitor. 
„Sunt şanse”, a spus Teodorovici, într-o emisiune la TVR, întrebat dacă salariul minim pe economie poate fi 
crescut la 2.050 de lei, înainte de 1 ianuarie 2019, aşa cum este anunţat în prezent. 
„Se face această analiză la Finanţe”, a adăugat Teodorovici, dar acesta nu a putut înainta un calcul privind efortul 
bugetar necesar pentru majorare. 
Ministrul finanţelor a susţinut că va avea o evaluare privind impactul majorării salariului minim în noiembrie, după 
ce se va face a doua rectificare bugetară. „După rectificarea din noiembrie, vedem, dacă va creşte salariul minim 
pe economie”, a detaliat Teodorovici. 
Salariul minim este în prezent de 1.900 de lei, nivel stabilit la începutul acestui an, de la 1.450 de lei anterior. 
„La finanţe, eşti obligat să faci analize. Când este vorba de venitul românilor, trebuie să vezi de unde poţi creşte”, 
a adăugat Teodorovici. 
Eugen Teodorovici: Avem în calcul o nouă rectificare bugetară în luna noiembrie 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat, marţi seara, că se aşteapă la o nouă rectificare 
bugetară în luna noiembrie, precizând că la prima rectificare bugetară s-a anunţat că în acest an vor avea loc două 
rectificări. 
„Da. Avem în calcul o nouă rectificare bugetară în noiembrie. Aşa am spus la început, undeva în octombrie, dar s-a 
întârziat cu prima rectificare. Automat, în luna noiembrie, pentru că, oricum, până la final de noiembrie vrem să 
facem a doua rectificare”, a declarat Eugen Teodorovici, într-o emisiune la TVR1. 
Oficialul MFP a precizat că la prima rectificare a fost anunţat că se planifică pentru 2018 două rectificări bugetare. 
„Una era în iulie, dar s-a întârziat până în septembrie şi aveam octombrie cea de-a doua rectificare. La fel, s-a 
mutat şi ea. Unde? În noiembrie, oricum, ultimul termen final de lună să poţi face a doua rectificare”, a explicat 
Teodorovici. 
Referitor la bugetul pe 2019, ministrul Finaţelor a precizat că, până la finalul lunii noiembrie, trebuie să fie 
aprobat în Guvern. 
„Ca să am bugetul pe 2019 propus pe masa Guvernului, trebuie să avem, în prealabil, două chestiuni foarte 
importante: Hotărârea de Guvern cu salariul minim pe economie, ca să-l iei în calcul anul viitor, când faci bugetul 
şi formula aceea de calcul pentru autorităţile publice locale. Pentru că noi am promis şi avem o măsură foarte 
clară că impozitul pe venit trece 100% la nivel local şi la fel trebuie să ai o bază legală ca să poţi să o iei în calcul 
când faci bugetul pe 2019”, a completat Teodorovici. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 TAXA AUTO | Anunţul ministrului de Finanţe: Se iau în calcul alte variante 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat, marţi seara, că poartă discuţii cu ministrul Mediului, 
Graţiela Gavrilescu, pentru a vedea care sunt cele mai bune variante pentru noua taxă auto, existând şanse să fie 
evitată introducerea acesteia de la începutul anului viitor. 
„Pe partea de poluare, de taxe de mediu, aici este o discuţie pe care Ministerul Mediului o poară cu cei de la 
Comisia Europeană pentru a vedea exact ce anume: cilindree, partea de euro, partea de poluare, aici este zona. 
Noi, în schimb, am propus o variantă foarte utilă, astfel încât să nu venim cu o nouă taxă pentru români. Asta este 
o propunere pe care am discutat-o deja cu doamna vicepremier pentru a găsi cea mai bună formulă, astfel încât 
să nu mai venim cu o nouă taxă. Deci, lucrurile sunt separate, dar sunt în discuţii şi în analize la nivel de Guvern”, a 
declarat Eugen Teodorovoci, într-o emisiune la TVR1. 
Oficialul de la Finanţe a precizat că măsurile pe care ministerul de resort încearcă să le ia nu sunt de impunere, ci 
de analiză a ceea ce au alte state mai bun pentru a putea prelua acele idei. 
„Ce au bulgarii de oamenii îşi înmatriculează maşinile în cealaltă parte? Hai să vedem cum să facem ca ei să se 
întoarcă să facă înmatricularea în România şi chiar să fie fenomenul invers. (...) Vrem să vedem, dacă maşinile 
înmatriculate în Bulgaria le putem repatria, ca să spun aşa”, a subliniat Teodorovici. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Fermierii cer să poată scoate carnea de porc fără procesare termică din fermele neafectate de PPA 
Fermierii români au cerut, marţi, la Comisia pentru Agricultură din Camera Deputaţilor, ca ANSVSA să elimine 
prevederea privind procesarea termică a cărnii înainte de a o scoate din exploataţiile comerciale neafectate de 
virusul pestei porcine africane (PPA) şi aflate în apropierea focarelor. 
Fermierii spun că o prevedere a Autorităţii Naţionale Sanitar Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA) 
le permite să scoată carnea din exploataţii doar după procesarea termică, dacă pe o rază de mai puţin de 10 
kilometri au fost depistate focare active, deşi fermele lor sunt neafectate de virusul PPA. 
„Vrem să se scoată prevederea privind procesarea termică, deoarece exploataţiile comerciale sunt blocate. Cerem 
să se găsească o măsură legală, o hotărâre de guvern sau o prevedere în acest sens”, a precizat Gerge Scarlat, 
deputat din partea USL. 
 Un fermier prezent la dezbatere a menţionat că este blocat din 2 septembrie, iar la 13 octombrie trebuie să iasă 
din supraveghere, dar i se pune condiţia să taie porci şi să proceseze termic carnea. „200.000 de porci. Trebuie să 
îi tai. Am avut pierderi de 20 de miliarde”, a precizat acesta. Mai exact, suma menţionată de acesta este de 2 
milioane de lei, respectiv 425.000 de euro. 
„Cerem să ni se dea voie să tăiem porcii fără tratament termic. Eu sunt nevoit de luni să încalc legislaţia. O să o 
duc la magazinele mele. Ce să-mi facă? Am două alternative: ori să tai, să încalc legea, ori să îi las să moară”, a 
adăugat fermierul cu pierderi de sute de mii de euro. 
În plus, unităţile Agrisol mai au spaţiu de depozitare a porcilor pentru o săptămână, nemaiavând nicio boxă goală. 
„Aici există un flux: săptămânal, se montează, fată, se transeferă purcei. Acum, că suntem blocaţi, nu mai avem 
unde să îi ţinem. Avem zeci de mii de euro pierderi zilnice, nu mai facem faţă cu furajele pentru animalele mari. 
Am ajuns să nu intrăm în hale: porcii se mănâncă între ei”, a descris fermierul de la Agrisol. 
Fermierii spun că îşi doresc să se permită crearea, în cel mai scurt timp, a unui „cordon” de 10 kilometri în jurul 
fermelor, prin interzicerea creşterii porcilor în gospodării, deoarece riscul ca virusul să ajungă înspre exploataţii va 
scădea foarte mult. „Imaginaţi-vă ce înseamnă să blocaţi ferme de 90-100.000 de porci”, a precizat reprezentantul 
Agrisol prezent la dezbatere. 
De asemenea, fermierii susţin că populaţia trebuie să conştientizeze că, în situaţia unei ţări infestate cu PPA, s-ar 
putea propune oferirea de vouchere pentru alimente, asemenea celor de vacanţă, în locul activităţii de creştere a 
porcilor. 
PPA era semnalată, în data de 4 octombrie, în 240 de localităţi din 13 judeţe, cu 980 de focare, dintre care 15 în 
exploataţii comerciale, potrivit ANSVSA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cozi mari în portul Galaţi: Fermierii trimit cerealele la export din cauză că nu au silozuri pentru depozitare  
Zeci de tiruri aşteaptă în coloană, marţi, să plece cu vaporul din portul Galaţi, acestea fiind pline în special cu 
cereale vândute la export de fermierii din judeţ, care nu au silozuri pentru depozitare, astfel că trimit recolta la 
export. 
Producătorii de cereale aleg din Galaţi această variantă deoarece în judeţ nu există silozuri, iar camionagii petrec 
zile la rând în preajma portului. Încărcarea vapoarelor se face cu greutate din cauza nivelului scăzut al Dunării şi a 
cantităţilor uriaşe de marfă. 
Fermierii gălăţeni sunt nevoiţi să-şi vândă produsele deoarece în judeţul Galaţi nu există destule spaţii de 
depozitare, silozurile de cereale pe care statul le deţinea înainte de 1989 fiind provatizate, iar noii proprietari au 
impus taxe importante care îi îndepărtează pe fermieri. 
 În prezent, în judeţ mai există doar şase silozuri cu capacitatea de depozitare de până la 10.000 de tone. 
Aglomeraţia din port este explicată de producătorii agricoli prin lipsa cumpărătorilor de cereale de pe piaţa 
autohtonă şi prin nivelul scăzut al Dunării. În plus, în portul gălăţean ajung numeroase cereale din alte judeţe şi 
din Republica Moldova. 
„Producţia noastră merge, aproape toată, către export. Şi din cauza asta. Cei care cumpără au fost din ce în ce mai 
puţini, probabil legat şi de faptul cu pesta porcină, probleme de acest gen.... S-a redus numărul celor care 
cumpără şi din cauza asta este înghesuiala asta aici. Este şi Dunărea scăzută, un alt factor. Problema este că vin 
din alte judeţele, din nordul ţării, din Vaslui, Neamţ, şi descarcă aici... Experienţa ultimilor ani arată că preţurile 
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prin depozitare nu au crescut iar depozitarea presupune costuri. Costuri care nu sunt acoperite de creşterile 
ulterioare de preţ”, a declarat preşedintele Asociaţiei Producătorilor de Cereale şi Plante Agricole, Petre Grigore. 
Autorităţile portuare spun că în ultimele săptămâni traficul de mărfuri în porturile Galaţi şi Brăila s-a triplat faţă în 
comparaţie cu luna trecută. 
„Traficul aproape s-a triplat, de la 20.000 tone în august la aproape 56.000 de tone. Suntem în plină campanie de 
cereale, cereale reprezintă baza în această perioadă în ceea ce priveşte traficul de marfă prin porturile Galaţi şi 
Brăila”, a spus directorul executiv APDM, Dragoş Magearu. 
Din cauza aglomeraţiei din portul Galaţi, şoferii de tir petrec chiar şi cinci zile la coadă şi sunt cu nervii la pământ. 
„De vineri stau la coadă aici. E aglomerat. Nu vine vaporul, magaziile sunt pline... Am dormit aici în camion, cu 
sirocoul pornit, acum din cauza sirocoului am rămas fără baterie şi îmi dau curent la camion. Patronul mi-a zis să 
vin aici, să stau să aştept”, a răbufnit şoferul Dan Vicol. 
La cozile din port stau şi şoferi din Republica Moldova. 
„Stau de şase ore şi mai am de aşteptat. Încă nu am dat actele la vamă. Este foarte aglomerat, durează mult, în jur 
de 24 de ore”, a declarat un transportator de peste Prut. 
Fermierii care îşi vând produsele toamna obţin câştiguri mici. Preţurile cresc destul de mult iarna şi primăvara, iar 
cei care au cereale şi alte produse agricole în depozite obţin profituri mari. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputaţii jurişti au decis: Evazioniştii scapă de dosar penal dacă plătesc prejudiciul la timp 
Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a adoptat un raport favorabil, cu 13 voturi pentru (PSD, ALDE, UDMR), 3 
împotrivă (USR) şi 3 abţineri (PNL) pe proiectul de lege al deputatului PSD Cătălin Rădulescu, proiect care prevede 
că persoanele care comit evaziune fiscală şi nu sunt recidiviste pot scăpa de urmărirea penală dacă plătesc 
prejudiciul la timp. 
"În cazul săvărşirii unei infracţiuni de evaziune fiscală prevăzute de art. 8 şi 9, dacă în cursul urmăririi penale sau al 
judecăţii, până la primul termen de judecată, inculpatul va acoperi integral prejudiciul produs prin comiterea 
faptei, majorat cu 20% din baza de calcul, la care se adaugă dobânzile şi penalităţile, se va dispune, o singură dată, 
renunţarea la urmărirea penală", prevede un amendament adoptat în Comisia juridică a Camerei Deputaţilor. 
În forma adoptată la Senat, majorarea prejudiciului era de 50%. Prejudiciul poate fi plătit în termen de un an, iar 
judecătorul poate extinde motivat acest termen până la trei ani. 
Proiectul a fost adoptat de Senat pe 29 mai 2018. Camera Deputaţilor este vor decizional în acest caz, votul în 
plen urmând să aibă loc miercuri. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Negocierile pe Legea offshore continuă! Tăriceanu dă ultimele detalii: 'Nu am mai discutat cu Dragnea' - 
Liderul ALDE anunță o nouă întâlnire crucială 
Călin Popescu Tăriceanu a anunțat că o întâlnire va avea loc miercuri între liderii grupurilor parlamentare și 
reprezentanți ai asociațiilor din domeniul explorării petrolului și gazelor pe marginea Legii offshore. Liderul ALDE a 
adăugat că nu a vorbit marți cu Liviu Dragnea despre Legea offshore. 
"Nu am mai discutat (cu Liviu Dragnea – n.r.) despre legea offshore. Și la nivelul comisiei și a liderilor grupurilor 
vor face o discuție cu autoritățile de resort. Iar miercuri grupurile parlamentare vor avea o întrevedere cu 
Asociația Companiilor de Explorare a Zăcămintelor de Petrol și Gaze. O discuție nu în cadrul comisiei, una care e 
mai degrabă informală. Liderii de grup trebuie să fie la curent și să susțină o poziție finală comună. Nu, nu cred (că 
vor fi reprezentanții de la Ministerul Finanțelor – n.r.)", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, la finalul audierii de 
miercuri din Parlament în cadrul Comisiei de anchetă a SPP, conform Mediafax. 
Președintele Senatului a mai precizat că după această întâlnire va avea loc o ședință a Comisiei pentru industrii a 
Camerei Deputaților la care vor participa reprezentanții ministerelor și ai Agenției Naționale pentru Resurse 
Minerale (ANRM). 
"Reprezentanții ministerelor, inclusiv ANRM, trebuie să vină la discuția comisiei pentru industrii de la Camera 
Deputaților", a completat Tăriceanu. 
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Liderii coaliției PSD-ALDE, Liviu Dragnea și Călin Popescu Tăriceanu au avut, joi discuții la Parlament pe marginea 
Legii offshore. Acestea au fost reluate, vineri, însă după patru ore coaliția de guvernare nu a ajuns la un consens în 
legătură cu proiectul Legii care stabilește modul de exploatare a gazelor din Marea Neagră. La întâlnirea de vineri 
au participat și ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici și deputații ALDE, Varujan Vosganian și Andrei Gerea și 
secretarul general al ALDE, Daniel Chițoiu. 
În acest context, Călin Popescu Tăriceanu, declarat, sâmbata trecută, că deși discuția de joi și vineri din Parlament 
pe Legea offshore a fost "pe alocuri tensionată", aceasta a fost consistentă și utilă. Acesta a prezentat și 
propunerile sale la actul normativ. 
Una dintre modificările propuse de liderul ALDE la Legea care stabilește modul de exploatare a gazelor din Marea 
Neagră are ca scop maximizarea câștigurilor la bugetul pe stat pe termen scurt și lung. În al doilea rând, susține 
președintele Senatului, Legea offshore trebuie reglementată astfel încât România să nu mai fie dependentă de 
gazul furnizat de Rusia. Tăriceanu mai propune preluarea unui model care există și în alte state europene ca 
Norvegia, Olanda sau Marea Britanie unde profiturile să fie împărțite 50%-50%. 
Președintele ALDE a mai precizat că vrea ca această lege să fie rezultatul unui consens între toate formațiunile 
politice din Legislativ. 
L rândul său, președintele PSD, Liviu Dragnea, spuneam sâmbăta trecută, că e puțin probabil ca dezbaterea în 
Comisia pentru industrii a Camerei Deputaților asupra modificării Legii offshore să nu mai aibă loc săptămâna care 
urmează, în contextul în care șeful forului legislativ, Iulian Iancu, în contextul în care acesta are probleme cardiace 
care au necesitat spitalizare. 
"Da, s-a ajuns la un consens, în sensul că trebuie să se uite mai atent pe cifre și eu cred că toți liderii de grupuri din 
Parlament trebuie să se uite mai atent pe cifre și comisia trebuie să aibă loc cu toate revizuirile în sală, să fie 
transmisă live și toți românii să vadă de fapt despre ce e vorba", a spus Dragnea, sâmbătă, după ce a votat la 
referendumul pentru familie. 
Întrebat dacă Ministerul de Finanțe va veni cu o estimare legată de câștigul României, pe Legea offshore, Liviu 
Dragnea a răspuns: "A transmis deja domul Teodorovici. În acele zile erau transmise acele date". 
Referitor la întâlnirile de joi și vineri din Parlament, președintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a scris, sâmbătă 
pe Facebook, că, deși discuția pe Legea offshore a fost "pe alocuri tensionată", aceasta a fost consistentă și utilă. 
Acesta a prezentat și propunerile sale la actul normativ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu a invitat în România reprezentanţi ai Fondului Suveran polonez: Este similar celui pe care dorim noi 
să-l construim 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăricean, a declarat marţi, că a invitat la Bucureşti experţi polonezi în 
gestionarea Fondului Suveran şi că a purtat o discuţie telefonică pe această temă, în cursul zilei, cu liderul PSD, 
Liviu Dragnea. 
„Pe Fondul Suvernan l-am informat (pe Liviu Dragnea - n.r.) că am făcut deja demersul oficial de a invita, din 
Polonia, pe cei care sunt responsabili de gestionarea Fondului Suveran polonez, care este un fond similar celui pe 
care dorim noi să-l construim în România şi vrem să facem un schimb de opinii”, a declarat, marţi, la Parlament, 
preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, care a precizat că a vorbit, marţi, la telefon cu Dragnea. 
Tăriceanu a menţionat că discuţia cu polonezii este „foarte utilă pentru a afla care au fost greşelile”. 
 „Au experienţă deja în domeniu şi o astfel de discuţie este foarte utilă pentru a afla care au fost greşelile şi ca să 
le evităm şi de a-i da o perspectivă cât mai bună, adică de a face din acest Fond un instrument eficient de punere 
în mişcare a investiţilor, a economiilor, de creare de locuri de muncă, de valoare adăugată cât mai importantă 
pentru economia românească", a declarat preşedintele ALDE. 
Întrebat când se va înfiinţa Fondul Suveran de Dezvoltare şi Investiţii (FSDI), Tăriceanu a evitat să ofere un termen. 
„Nu pot să vă fac o precizare în acest moment, dar încercăm. Dorinţa mea, şi nu numai a mea, este ca acest proiet 
să îl definitivăm şi să devină operaţional cât mai repede”, a indicat acesta. 
Ministerul Energiei nu a avizat proiectul de înfiinţare a Fondului Suveran de Investiţii, ministrul Finanţelor Eugen 
Teodorovici precizând marţi că este vorba de companiile care vor fi incluse în fond şi de necesarul de investiţii. 
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„Este avizul de la un minister fără de care apoi Ministerul Justiţiei nu poate face ceva. Ministerul Justiţiei a dat 
avizul, dar trebuie să îl aibă de la ministerul Energiei”, a spus Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul general Lazăr se întâlneşte cu şefii DNA, DIICOT şi ai parchetelor din ţară. Toader nu participă 
Procurorul general, Augustin Lazăr, are miercuri o discuţie cu şefii DNA, DIICOT şi cu cei de la parchetele din ţară, 
la sediul PÎCCJ. La această întrevedere trebuia să participe şi ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, dar a anunţat pe 
Facebook că nu mai poate veni. 
„Pe data de 8 august 2018, la sediul MJ, se desfasura intrevederea cu procurorul general al PICCJ, procurorul -sef 
interimar al DNA si procurorul-sef al DIICOT. De comun acord, stabileam ca pe data de 10 octombrie 2018 sa fie 
organizata intrevederea cu toti procurorii- sefi din Ministerul Public. La data respectiva nu se cunostea faptul ca 
pe 10 octombrie, in calitate de Ministrul al Justitiei, voi participa la sedinta de Guvern, si nici faptul ca ma voi 
deplasa la sediul Comisiei de la Venetia! Cu speranta participarii la intrevederi similare, apreciind rolul 
Ministerului Public in arhitectura statului de drept, exprim convingerea unor dezbateri clarificatoare!”, a scris 
ministrul Justiţiei Tudorel Toader pe Facebook. 
 Şedinţa de Guvern la care a spus Tudorel Toader că participă la începe la ora 15:00. 
La sediul Parchetului General s-au prezentat, începând cu ora 10:00, pentru o discuţie cu Augustin Lazăr, Felix 
Bănilă (şeful DIICOT), Anca Jurma (şef interimar al DNA), procurori din cadrul CSM, dar şi mai mulţi şefi ai 
parchetelor. 
„Nu am venit pregătit cu absolut nimic, suntem convocaţi de procurorul general şi de ministrul Justiţiei, alături de 
ceilalţi procurori generali”, a declarat Felix Bănilă, la intrarea în sediul Parchetului General. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Comisiei SPP: Şeful Serviciului de Pază şi Protecţie a răspuns în scris că instituţia nu are 
protocoale încheiate cu ÎCCJ şi Parchetul General/ Comisia se va pune de acord asupra audierii lui Dăncilă şi 
Dragnea 
Preşedintele Comisiei parlamentare de anchetă privind SPP, Daniel Butunoi, a declarat marţi, în timpul audierii lui 
Călin Popescu Tăriceanu, că directorul SPP Lucian Pahonţu, a trimis un răspuns scris în care informează că serviciul 
nu a încheiat protocol cu ÎCCJ şi nici cu Parchetul General. 
"Avem un răspuns scris din partea dlui director Pahonţu, că nu există niciun fel de protocol cu Înalta Curte şi cu 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte. Avem un răspuns scris primit încă de săptămâna trecută", a declarat, marţi, 
preşedintele Comisiei de anchetă privind SPP, Daniel Butunoi, în timpul şedinţei în care a fost audiat preşedintele 
Senatului, Călin Popescu Tăriceanu. 
Precizarea acestuia venit pe fondul unei discuţii în forul legislativ pe tema unor eventuale protocoale încheiate de 
SPP cu alte instituţii. 
 Discuţia a pornit de la afirmaţia deputatului PSD Eugen Neaţă, membru al comisiei. 
"O declaraţie recentă pe care a făcut-o, din presă o am, un domn judecător, Constantin Udrea, care spune că 
domnul Lazăr, procurorul general, a facut baie în piscina unui ofiţer SPP. Eu îl iau în seamă, fiind un judecător 
militar. Văzând buna colaborare dintre Parchetului şi conducerea SPP (...) mă întreb dacă nu cumva acest 
parteneriat nu a dus chiar la o colaborare între cele două unităţi, cea de Parchet şi SPP, în ceea ce priveşte buna 
monitorizare a dumneavoastră, să pun între ghilimele", i-a transmis Neaţă lui Tăriceanu. 
Deputatul PSD a adăugat, în acest context, că "implicarea SPP în politică se poate face atât printr-o acţiune, dar şi 
printr-o inacţiune, şi mă refer aici la perioada lungă în care aţi fost supus monitorizării". 
În replică, preşedintele Senatului a spus că "probabil ar trebui văzut" dacă nu cumva există şi alte protocoale în 
afara celor dintre SRI şi Parchet. 
"Ridicaţi o problemă foarte serioasă. Eu nu pot să intru într-o speculaţe pe această temă, pentru că nu am 
elemente. Dar acest lucru nu înseamnă că problema pe care aţi ridicat-o nu poate să existe, nu poate să se fi 
întâmplat în realitate. Probabil că ar trebui văzut dacă nu cumva protocoale de genul celor semnate între SRI şi 
justitie au avut loc loc şi cu alte instituţii pentru ceea ce spuneaţi dumneavoastră, buna colaborare. Problema 
aceasta cu protocoalele nu vizează numai justiţia, pentru că există riscul potenţial ca astfel de protocolae să se fi 
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realizat şi cu alte instituţii, care să fi dus indirect la o încălcare a drepturilor si libertatilor fundamentale", a spus 
Tăriceanu, în replică la afirmaţia lui Neaţă. 
Butunoi: Comisia SPP se va pune de acord asupra audierii lui Dăncilă şi Dragnea 
Deputatul PNL Nicolae Neagu, membru al comisiei parlamentare de anchetă privind implicarea SPP în politică, a 
declarat în şedinţa de marţi că dacă i-ar audia pe Viorica Dăncilă şi Liviu Dragnea, parlamentarii ar putea afla 
numele persoanei de la care Paul Stănescu a spus că a primit un mesaj al directorului SPP. 
„Eu aş vrea şi vă supun atenţiei biroului de a continua procedura de a afla date suplimentare şi (prin audierea - 
n.r.) celorlalte două persoane importante care au renunţat la serviciile SPP. V-am rugat de prima dată, am înţeles 
că lucrăm într-o anumită ordine. (...) Este posibil identitatea persoanei să fie devoalată dacă aducem în faţa 
comisiei pe dl Dragnea şi pe dna premeir Dăncilă, pentru că mă gândesc că discuţia particulară a fost mai cu 
subiect şi predicat între dl Paul Stanescu si dl Dragnea, pe de alta parte d-na premier este posibil să cunoască ceva 
mai în clar aceasta problemă”, a spus Neagu, în timpul şedinţei. 
Preşedintele comisiei, senatorul PSD Daniel Butunoi, i-a spus că urmează să fie stabilite „timpul şi oportunitatea”. 
„Nu am spus niciodată că refuză comisia să invite cele două persoane la care aţi făcut referire, doar rămâne să ne 
punem de acord asupra timpului şi oportunităţi când o facem”, a afirmat Butunoi. 
Vicepreşedintele comisiei, deputatul PNL Victor Paul Dobre, a susţinut şi el necesitatea audierii lui Dăncilă şi 
Dragnea. 
„Nici nu putem să ne desfăşurăm activitatea fara audierea dlui preşedinte Dragnea care e primul care a anunţat 
public această situaţie şi a doamnei premier care a suspendat din acest motiv colaborarea cu SPP”, a apreciat 
Dobre. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a relatat, la începutul anului, că un prieten al vicepremierului Paul Stănescu a fost trimis 
de şeful SPP, Lucian Pahonţu, pentru a-i spune că Dragnea va fi "executat", iar Stănescu va fi "protejat" şi va 
ajunge preşedinte al social-democraţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PROTOCOL între Inspecţia Judiciară şi SRI, făcut PUBLIC. Deşi trebuia să spună ce a făcut cu "datele" primite, IJ 
anunţă că nu a făcut acţiuni disciplinare ca efect al convenţiei  
Inspecţia Judiciară a publicat, marţi, protocolul încheiat cu Serviciul Român de Informaţii, precizând că a cerut, în 
martie 2018, declasificarea acestuia. Instituţia anunţă că nu a solicitat şi nu a transmis SRI-ului date şi informaţii în 
baza acestuia. 
Reprezentanţii Inspecţiei Judiciare anunţă că au solicitat, pe 28 martie 2018, declasificarea „Protocolului privind 
organizarea cooperării între Serviciul Român de Informaţii şi Inspecţia Judiciară din cadrul Consiliului Superior al 
Magistraturii pentru îndeplinirea sarcinilor ce le revin, potrivit legii”, încheiat pe 29 februarie 2016. 
Protocolul şi-a încetat efectele la 8 martie 2017. Instituţia a publicat, pe pagina de Facebook, protocolul încheiat 
cu SRI. 
 

 Protocol Inspecţia Judiciară-SRI: IJ se obligă să raporteze ce a făcut cu datele primite 
 Protocolul încheiat între Inspecţia Judiciară şi SRI, în 2016, prevede modalitatea de cooperare dintre instituţii şi 
modul în care Inspecţia se obligă să raporteze SRI cum a folosit datele primite. Inspecţia anunţă acum că în acea 
perioadă nu a fost vreo cercetare disciplinară urmare a datelor SRI. 
Semnatarii sunt Lucian Netejoru, inspectorul şef al Inspecţiei Judiciare şi fostul prim- adjunct al directorului SRI, 
Florian Coldea, în anul februarie 2016. Iar avizele de legalitate din partea celor două instituţii sunt date de fostul 
inspector şef adjunct Gheorghe Stan şi fostul şef al Direcţiei juridice din SRI, Dumitru Dumbravă. 
Protocolul arată modalitatea de colaborare dintre instituţii şi cum Inspecţia Judiciară trebuie să anunţe ce a făcut 
cu informaţiile primite. 
"Cooperarea se realizează în temeiul legii şi al prezentului Protocol, cu respectarea strictă a atribuţiilor şi 
competenţelor Părţilor, prin valorificarea eficientă a posibilităţilor pentru identificarea anticipată, prevenirea şi 
combaterea abaterilor disciplinare în rândul magistraţilor şi înlăturarea în tip util a unor fapte care ar putea afecta 
înfâptuirea justiţiei sau realizarea securităţii naţionale. 
Serviciul Român de Inforrmaţii transmite 
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a) la solicitare, orice informaţie referitoare la lucrurile aflate pe rolul Inspecţiei Judiciare 
b) din oficiu, orice informaţie în legătură cu acte sau fapte susceptibile a fi încadrate ca fiind abateri disciplinare 
săvârşite de magistraţi 
art. 4 Inspecţia Judiciară, în urma efectuării verificărilor prealabile proprii, potrivit legii, va comunica în termen 
rezonabil utilitatea datelor şi informaţiilor transmise de SRI şi, respectiv, modul lor de valorificare. 
art.5 Transmiterea de date şi informaţii de către părţi se realizează cu respectarea legislaţiei în vigoare privind 
protecţia informaţiilor clasificate şi numai cu aprobarea conducerii părţilor" 
La Capitolul Dispoziţii Finale din protocol se arată că: "art. 7. Anual, părţile vor realiza analiza modului de 
desfăşurare a cooperării dintre acestea. art. 8. Protocolul se încheie pe durată nedeterminată şi poate fi 
completat sau modificat cu acordul părţilor, prin acte adiţionale care vor face parte integrantă din acesta". 
Totodată: "În situaţii de excepţie, datele şi informaţiile transmise de SRI pot fi introduse, doar cu acordul acestuia, 
în dosarele Inspecţiei Judiciare şi numai cu respectarea prevederilor de la alin 2 şi a dispoziţiilor legale privind 
protecţia informaţiilor clasificate". 
Inspecţia Judiciară este instituţia care se ocupă cu cercetarea posibilelor abateri disciplinare săvârşite de procurori 
şi judecători. Instituţia a anunţat că nu a transmis date către SRI, iar în perioada februarie 2016- martie 2017, nu 
au existat cercetări disciplinare ca efect al protocolului. 
"În niciuna dintre procedurile administrative de verificare a activităţii şi conduitei judecătorilor, procurorilor şi 
magistraţilor-asistenţi de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, derulate în intervalul în care Protocolul a fost în 
vigoare, Inspecţia Judiciară nu a solicitat şi nu a transmis Serviciului Român de Informaţii ,date şi informaţii. De 
asemenea, în acelaşi interval nu a fost exercitată nici o acţiune disciplinară ca efect al protocolului. Subliniem că 
toate acţiunile disciplinare exercitate de Inspecţia Judiciară au fost întemeiate exclusiv pe situaţii de fapt 
constatate nemijlocit de inspectorii judiciari, fără alte date şi informaţii furnizate în temeiul Proctocolului ori a 
vreunei colaborări cu alte entităţi", precizează Inspecţia Judiciară. 
Protocolul şi-a încetat efectele la 8 martie 2017. Reprezentanţii Inspecţiei Judiciare anunţă că au solicitat, pe 28 
martie 2018, declasificarea „Protocolului privind organizarea cooperării între Serviciul Român de Informaţii şi 
Inspecţia Judiciară din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii pentru îndeplinirea sarcinilor ce le revin, potrivit 
legii”, încheiat pe 29 februarie 2016. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă și Liviu Dragnea vor fi AUDIAȚI: Anunțul venit de la Comisia SPP 
Președintele comisiei parlamentare de anchetă privind SPP, Daniel Butunoi, a declarat marți că nu refuză audierea 
premierului Viorica Dăncilă și a președintelui PSD, Liviu Dragnea, dar că „timpul” și „oportunitatea” urmează să fie 
stabilite în forul parlamentar. 
Deputatul PNL Nicolae Neagu, membru al comisiei parlamentare de anchetă privind implicarea SPP în politică, a 
declarat în ședința de marți că dacă i-ar audia pe Viorica Dăncilă și Liviu Dragnea, parlamentarii ar putea afla 
numele persoanei de la care Paul Stănescu a spus că a primit un mesaj al directorului SPP, scrie mediafax.ro. 
„Eu aș vrea și vă supun atenției biroului de a continua procedura de a afla date suplimentare și (prin audierea - 
n.r.) celorlalte două persoane importante care au renunțat la serviciile SPP. V-am rugat de prima dată, am înțeles 
că lucrăm într-o anumită ordine. (...) Este posibil identitatea persoanei să fie devoalată dacă aducem în fața 
comisiei pe dl Dragnea și pe dna premeir Dăncilă, pentru că mă gândesc că discuția particulară a fost mai cu 
subiect și predicat între dl Paul Stanescu si dl Dragnea, pe de alta parte d-na premier este posibil să cunoască ceva 
mai în clar aceasta problemă”, a spus Neagu, în timpul ședinței. 
Președintele comisiei, senatorul PSD Daniel Butunoi, i-a spus că urmează să fie stabilite „timpul și oportunitatea”. 
„Nu am spus niciodată că refuză comisia să invite cele două persoane la care ați făcut referire, doar rămâne să ne 
punem de acord asupra timpului și oportunități când o facem”, a afirmat Butunoi. 
Vicepreședintele comisiei, deputatul PNL Victor Paul Dobre, a susținut și el necesitatea audierii lui Dăncilă și 
Dragnea. 
„Nici nu putem să ne desfășurăm activitatea fara audierea dlui președinte Dragnea care e primul care a anunțat 
public această situație și a doamnei premier care a suspendat din acest motiv colaborarea cu SPP”, a apreciat 
Dobre. 
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Liderul PSD Liviu Dragnea a relatat, la începutul anului, că un prieten al vicepremierului Paul Stănescu a fost trimis 
de şeful SPP, Lucian Pahonţu, pentru a-i spune că Dragnea va fi "executat", iar Stănescu va fi "protejat" şi va 
ajunge preşedinte al social-democraţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader nu trimite propunerea sa pentru şefia DNA la Iohannis, până nu vede AVIZUL negativ de la CSM: 
Vedem ce vom face 
Ministrul Justiţiei a anunţat, marţi dimineaţă, că aşteaptă să vadă care au fost considerentele procurorilor CSM 
pentru avizul negativ dat în cazul Adinei Florea, precizând că va vedea ce va face mai departe. 
"Aştept să văd considerentele avizului pentru că avizul este consultativ, iar considerentele vin să adcă argumente 
decidentului. Vedem considerentele şi vedem ce vom face mai departe. Aşteptăm considerentele. În momentul 
acela vă comunicăm", a declarat Tudorel Toader, la sediul CSM. 
Declaraţiile ministrului vin în condiţiile în care, pe 13 septembrie, Toader spunea că avizul consultativ al Secţiei de 
procurori a CSM nu blochează procedura de numire a şefului Direcţiei Naţionale Anticorupţie şi că va trimite 
preşedintelui propunerea de numire a Adinei Florea la şefia DNA indiferent de avizul CSM. "Sigur că procurorii 
CSM nu vor primi favorabil afirmaţia mea, dar, indiferent de avizul dânşilor, voi continua procedura şi voi trimite 
mai departe propunerea. Îi respect în limitele cuvenite, dar uneori am şi eu rezerve. Aştept momentul când 
doamna procuror va fi audiată, voi fi prezent, voi aştepta să dea avizul cel mai adecvat. Personal, cred cu toată 
convingerea că avizul va fi unul negativ, dar eu imediat ce-l primesc, trimit la preşedinte candidatura doamnei 
procuror", a declarat atunci ministrul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Giorgiana Hosu, avizată favorabil de procurorii CSM pentru funcţia de procuror-şef adjunct DIICOT 
Giorgiana Hosu, propunerea ministrului Justiţiei pentru funcţia de adjunct DIICOT, a primit aviz favorabil, marţi, 
din partea Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, potrivit unui anunţ al instituţiei. 
"În şedinţa din data de 9 octombrie 2018, Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, cu 
majoritate, a avizat pozitiv propunerea ministrului justiţiei în funcţia de procuror şef adjunct al Direcţiei de 
Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism a doamnei procuror Hosu Elena Giorgiana", 
arată CSM, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Totodată, în aceeaşi şedinţă, Secţia, cu majoritate, a avizat negativ propunerea ministrului justiţiei de numire în 
funcţia de procuror şef al Secţiei de resurse umane şi documentare din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte 
de Casaţie şi Justiţie a procurorului Florena Esther Sterschi. 
Hotărârile Secţiei pentru procurori vor fi motivate şi transmise Ministerului Justiţiei. 
Giorgiana Hosu, propusă de ministrul Justiţiei pentru ocuparea funcţiei de procuror şef adjunct al DIICOT, a 
susţinut marţi interviul în faţa Secţiei pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii. 
În prezent, Hosu este delegată în aceeaşi funcţie. 
Procurorul Giorgiana Hosu are peste 20 de ani vechime, ea activând ca adjunct al DIICOT în perioada 2013-2015, 
după ce, anterior a condus vreme de cinci ani Serviciul de combatere a macrocriminalităţii economico-financiare 
al instituţiei. După ce Alina Bica şi-a dat demisia în 2015 din funcţia de procuror-şef al instituţiei, Giorgiana Hosu a 
preluat interimatul instituţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a admis parţial o sesizare a lui Iohannis privind statutul aleşilor şi a amânat o alta 
Curtea Constituţională a admis parţial, marţi, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis asupra Legii privind statutul 
parlamentarilor, care motivase că articolul care oferă aleşilor dreptul de a intermedia relaţia dintre cetăţeni şi 
potenţiali investitori cu administraţia publică încalcă Constituţia. 
Curtea Constituţională a admis parţial, marţi,sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis asupra Legii privind statutul 
parlamentarilor, conform unor surse din interiorul CCR. 
Pe 26 iulie, şeful statului a sesizat CCR referitor la modificarea Legii privind Statutul deputaţilor şi senatorilor, 
adoptată de Parlament. 
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"Prin instituirea în legea criticată a posibilităţii deputaţilor şi a senatorilor de a pretinde ori de a primi foloase 
nemateriale, direct sau indirect, pentru sine sau pentru altul, prin intermedierea „în orice mod” a relaţiilor dintre 
cetăţeni şi autorităţi, respectiv dintre aleşi locali şi autorităţi centrale sau dintre investitori şi autorităţi locale sunt 
încălcate dispoziţiile art. 1 alin. (3) şi alin. (5) din Constituţie, restrângându-se cadrul de integritate aplicabil 
deputaţilor şi senatorilor şi eliminându-se un standard de integritate, aspect ce are un efect direct asupra 
încrederii cetăţenilor în membrii Parlamentului României şi în autoritatea legiuitoare”, se arăta în textul sesizării 
depuse de Iohannis la Curtea Constituţională. 
 „Acelaşi lucru este valabil şi pentru faptul că acceptarea promisiunii de bani sau alte foloase, în forma incriminată 
de art. 291 din Codul penal ce reglementează traficul de influenţă, nu se regăseşte în cuprinsul dispoziţiilor din 
legea supusă controlului de constituţionalitate. Astfel, prin omiterea ipotezei în care un deputat sau senator 
acceptă promisiunea de bani sau alte foloase în intermedierea relaţiei dintre cetăţeni şi autorităţile publice 
centrale şi locale este dezincriminată implicit această modalitate de comitere a infracţiunii de trafic de influenţă, 
în condiţiile enumerate de legea penală”, completează şeful statului. 
De asemenea, preşedintele Iohannis precizează că sintagma „să intermedieze în orice mod” este una lipsită de 
claritate, precizie şi previzibilitate, contrar exigenţelor prevăzute în art. 1 alin. (5) din Constituţie şi că încalcă o 
decizie a CCR din anul 2014, care a statuat că „una dintre cerinţele principiului respectării legilor vizează calitatea 
actelor normative”. 
Prevederea din Legea criticată de şeful statului încalcă şi o decizie din 2013, în care Curtea a constatat că, „în 
principiu, orice act normativ trebuie să îndeplinească anumite condiţii calitative, printre acestea numărându-se 
previzibilitatea, ceea ce presupune că acesta trebuie să fie suficient de clar şi precis pentru a putea fi aplicat; 
astfel, formularea cu o precizie suficientă a actului normativ permite persoanelor interesate - care pot apela, la 
nevoie, la sfatul unui specialist - să prevadă într-o măsură rezonabilă, în circumstanţele speţei, consecinţele care 
pot rezulta dintr-un act determinat”. 
„Însă, sintagma „în orice mod” nu este una clară, formularea sa generală permiţând şi interpretarea conform 
căreia, intermedierea realizată de deputaţi sau senatori ar putea avea loc chiar prin încălcarea unor dispoziţii din 
alte acte normative aflate în vigoare. Pe cale de consecinţă, formularea vagă şi generală a textului cuprins în art. 
unic pct. 1 din legea supusă controlului Curţii contravine exigenţelor de calitate a legii prevăzute de art. 1 alin. (5) 
din Legea fundamentală”, potrivit sursei citate. 
„În al treilea rând, prin raportare la suprapunerea cu definiţia dată traficului de influenţă şi prin dezincriminarea 
implicită a acestei infracţiuni pentru deputaţi şi senatori în situaţia în care aceştia obţin un folos nematerial sau în 
situaţia în care acceptă promisiunea de bani ori alte foloase, este instituit un privilegiu pentru această categorie în 
raport cu ceilalţi cetăţeni ce pot fi subiect activ al infracţiunii de trafic de influenţă prevăzută de dispoziţiile art. 
291 din Codul penal”, conchide preşedintele Iohannis în sesizare. 
Pe 4 iulie, plenul reunit al Parlamentului a adoptat un proiect care modifică statutul deputaţilor şi senatorilor, în 
sensul că deputaţii şi senatorii vor avea dreptul legal de a intermedia relaţia dintre cetăţeni şi potenţiali investitori 
cu administraţia publice şi locale. 
Singura interdicţie introdusă, printr-un amendament la iniţiativa care modifică Legea nr.96/2006 privind Statutul 
deputaţilor şi al senatorilor, este că aleşii nu au dreptul să pretindă bani sau alte foloase materiale pentru a 
reprezenta cetăţenii în relaţia cu reprezentanţii administraţiei locale şi centrale. 
"(2) În baza mandatului reprezentativ, deputaţii şi senatorii acţioneză în interesul poporului, putând astfel să 
intermedieze în orice mod, fără a pretinde sau primi bani sau alte foloase materiale, relaţia dintre cetăţeni şi 
organele administraţiei publice centrale şi locale şi serviciile şi direcţiile din subordinea acestora, relaţia dintre 
aleşii locali şi autorităţile publice centrale, dar şi dintre potenţialii investitori şi autorităţile publice locale", se arată 
în raportul adoptat de plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului. 
Actul normativ adoptat prevede şi faptul că aleşii se pot adresa personal, verbal sau în scris, autorităţilor locale şi 
centrale pentru transmite sau informa asupra cetăţenilor. 
Pe 10 iulie, proiectul a fost trimis spre promulgare preşedintelui Klaus Iohannis. 
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CCR a amânat, pentru 16 octombrie sesizarea lui Iohannis privind Legea Curţii de Conturi 
CCR a amânat, marţi, pentru data de 16 octombrie, dezbaterea sesizării formulate de preşedintele Klaus Iohannis 
cu privire la Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 94/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii 
de Conturi, a anunţat instituţia într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Obiecţia de neconstituţionalitate a Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr.94/1992 organizarea şi 
funcţionarea Curţii de Conturi, obiecţie formulată Preşedintele României a fost amânată, marţi, de judecătorii 
constituţionali, conform unor surse din interiorul din Curţii Constituţionale. 
Pronunţarea Curţii asupra obiecţiei de neconstituţionalitate depuse de Iohannis privind modificarea Legii Curţii de 
Conturi a fost amânat şi până în prezent în mai multe rânduri. 
Pe 30 iulie, şeful statului a formulat o sesizare la CCR asupra modificărilor făcute şi adoptate de Parlament asupra 
Legii Curţii de Conturi, potrivit unui comunicat de presă al Administraţiei Prezidenţiale. Potrivit sesizării de 
neconstituţionalitate, legea a fost adoptată cu depăşirea termenului constituţional de 60 de zile stabilit pentru 
prima Cameră sesizată. 
În opinia noastră, principiul bicameralismului a fost încălcat şi prin raportare la o altă perspectivă. Astfel, principiul 
bicameralismului a fost încălcat prin adoptarea legii de către Camera decizională într-o formă substanţial diferită 
faţă de forma Camerei de reflecţie, cu ignorarea criteriilor esenţiale consacrate prin jurisprudenţa constituţională 
(...) Senatul – în calitate de Cameră decizională – a adoptat un număr de 77 de amendamente, de natură să 
transforme în mod radical, prin aportul lor cantitativ şi calitativ, filosofia ce a stat la baza iniţierii demersului 
legislativ şi a exclus, astfel, prima Cameră – cea de reflecţie – de la procesul de legiferare”, se arată în sesizarea 
făcută de preşedintele Iohannis la CCR, informează Administraţia Prezidenţială într-un comunicat de presă remis 
MEDIAFAX. 
Şeful statului a apreciat ca fiind neconstituţională şi introducerea în Legea Curţii de Conturi a unui nou alineat 
care prevede că instituţia va desfăşura „activităţi de îndrumare şi consiliere metodologică menite să asigure 
respectarea legii şi a procedurilor privind formarea, administrarea şi utilizarea fondurilor publice”. 
„În raport cu modificările realizate prin art. I pct. 35 din legea supusă controlului de constituţionalitate, care 
vizează noul alin. (11) al art. 21, obligaţia de verificare ex-ante stabilită în sarcina Curţii de Conturi este una 
reglementată în mod incomplet, fără stabilirea unor limite de exercitare. Mai mult, în privinţa noii atribuţii a Curţii 
de Conturi nu se menţionează nici dacă aceasta se exercită din oficiu sau la cerere. O astfel de reglementare 
incompletă conduce şi la dificultatea de a delimita atribuţiile de cele ale Ministerului Finanţelor Publice care, 
potrivit art. 8 alin. (1) din O.G. nr. 119/1999 „este autoritatea de coordonare şi reglementare a controlului 
financiar preventiv pentru toate entităţile publice”, scrie în sesizarea trimisă de şeful statului. 
În text este criticată şi introducerea obligaţiei pentru unităţile de parchet din cadrul Ministerului Public să 
comunice Curţii de Conturi „stadiul de soluţionare al cauzelor penale care vizează entităţile auditate”. 
„Dispoziţiile imperative introduse de textul criticat instituie o obligaţie în sarcina Ministerului Public de a 
transmite o serie de informaţii Curţii de Conturi aflată în exercitarea atribuţiilor sale. Această nouă dispoziţie 
reprezintă o încălcare a principiului potrivit căruia urmărirea penală este nepublică, conform art. 285 alin. (2) din 
Codul de procedură penală, aspect ce contravine art. 1 alin. (5) din Constituţie. O atare obligaţie instituită în 
sarcina Ministerului Public de a transmite informaţii despre stadiul de soluţionare a unei cauze penale unei 
autorităţi administrative autonome aflate sub control parlamentar aduce atingere atât principiului separaţiei 
puterilor în stat prevăzut de art. 1 alin. (4) din Constituţie, cât şi rolului Ministerului Public prevăzut de art. 131 din 
Constituţie, aşa cum acesta a fost dezvoltat pe cale jurisprudenţială”, conform sursei citate. 
Cu privire la faptul că potrivit modificărilor aduse, reprezentanţii entităţilor auditate, care au acţionat pe baza 
punctelor de vedere, documentelor emise sau aprobate de organele cu atribuţii de reglementare şi avizare, nu 
răspund pentru consecinţele măsurilor administrative luate în urma recomandărilor cuprinse în rapoartele 
întocmite de Autoritatea de Audit, sesizarea de neconstituţionalitate spune: „Sintagmele „nu răspund”/„nu sunt 
răspunzători” sunt neclare, norma neprecizând care este tipul de răspundere înlăturată, ajungându-se la 
interpretarea conform căreia un punct de vedere emis de o entitate cu atribuţii de reglementare sau avizare ar 
putea înlătura chiar o răspundere penală a unui reprezentat al entităţii auditate, în condiţiile în care este posibil 
ca entitatea care a emis punctul de vedere să fie chiar entitatea auditată”. 
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„În egală măsură, exonerarea de răspundere a reprezentanţilor entităţilor publice auditate pentru consecinţele 
erorilor/abaterilor de la legalitate constatate de Curtea de Conturi contravine chiar rolului constituţional al acestei 
autorităţi, consacrat de art. 140 alin. (1) din Constituţie, potrivit căruia „Curtea de Conturi exercită controlul 
asupra modului de formare, de administrare şi de întrebuinţare a resurselor financiare ale statului şi ale sectorului 
public. În condiţiile legii organice, litigiile rezultate din activitatea Curţii de Conturi se soluţionează de instanţele 
judecătoreşti specializate”, se mai arată în sesizarea trimisă CCR. 
În ceea ce priveşte „suspendarea obligaţiei conducerii acestei entităţi de a implementa măsurile recomandate 
pentru recuperarea prejudiciului până la data pronunţării unei hotărâri definitive şi irevocabile de către instanţa 
de judecată competentă”, şeful statului a apreciat că noua soluţie va avea ca efect „o îngreunare a recuperării 
prejudiciilor şi perpetuarea unor situaţii generatoare de prejudicii instituţiei”. 
Şeful statului critică şi prevederea potrivit căreia „în situaţiile în care, în rapoartele de audit se constată existenţa 
unor fapte pentru care există indicii temeinice că au fost săvârşite cu încălcarea legii penale, consilierul de conturi 
raportor propune plenului, odată cu aprobarea raportului de audit, aprobarea sesizării organelor de urmărire 
penală. Sesizarea organelor în drept se efectuează de Preşedintele Curţii de Conturi”. 
„În ceea ce priveşte acest aspect, prin raportare la misiunea Curţii de Conturi şi la activitatea de audit realizată de 
această autoritate, noua abordare este de natură să slăbească în mod considerabil controlul asupra utilizării 
fondurilor publice şi îngreunează recuperarea prejudiciilor constatate. Instituirea unui filtru suplimentar al 
plenului Curţii de Conturi poate conduce la situaţia în care, fără stabilirea unor alte criterii suplimentare, plenul 
Curţii de Conturi ar putea vota împotriva sesizării organelor de urmărire penală, chiar dacă s-au constatat fapte 
pentru care există indicii temeinice că ar fi fost săvârşite cu încălcarea legii penale. Mai mult, plenul Curţii de 
Conturi nu este un organ judiciar, neavând competenţa de a aprecia dacă unele date, circumstanţe sau 
împrejurări constituie indicii temeinice că a fost săvârşită o infracţiune sau nu”, potrivit textului obiecţiei de 
neconstituţionalitae. 
Klaus Iohannis mai reclamă şi eliminarea din lege a suspendării de drept a membrilor Curţii de Conturi şi a 
auditorilor publici externi din funcţiile deţinute „de la data trimiterii în judecată penală”. 
„Modificarea realizată de către legiuitor este de natură a crea un privilegiu pentru membrii Curţii de Conturi în 
raport cu celelalte categorii socio-profesionale, în condiţiile realizării unei egalizări sub aspectul drepturilor 
(independenţă, inamovibilitate, introducerea pensiei de serviciu, a dreptului de actualizare a acesteia „ori de câte 
ori se majorează indemnizaţia brută lunară a unui consilier de conturi în activitate (...)”, spor de şedinţă etc.). (...) 
Prin eliminarea obligativităţii suspendării din funcţie a membrilor Curţii de Conturi şi a auditorilor publici externi la 
momentul trimiterii acestora în judecată se instituie un tratament privilegiat pentru această categorie 
profesională, fără nici o justificare raţională, obiectivă şi rezonabilă”, conchide sursa menţionată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul lui Dragnea si Tariceanu care i-ar scapa de dosare si condamnari trece in viteza prin Parlament 
Comisia de Aparare din Senat a dat, marti, raport de admitere initiativei legislative privind declasificarea unor 
documente, printre care hotararea CSAT 17/2005, care sta la baza mai multor protocoale incheiate de institutii 
ale statului cu SRI. 
Au fost acordate 5 voturi "pentru", 2 voturi "impotriva" si o abtinere, potrivit Mediafax. La scurt timp si Comisia 
pentru Administratie publica din Senat a dat tot unda verde initiativei, fara a fi aduse amendamente. 
Intiatorii proiectului de lege sunt presedintele Senatului, Calin Popescu-Tariceanu, presedintele Camerei 
Deputatilor, Liviu Dragnea si deputatul PSD, Mircea Gheorghe Draghici. 
PNL: Cei care au jefuit Romania 30 de ani devin persoane vatamate si vor primi compensatii 
Dragnea si Tariceanu ar scapa de dosare si ar fi si despagubiti. 
Initiativa legislativa prevede desecretizarea protocoalelor incheiate intre SRI si DNA, astfel incat, apoi, persoanele 
care se considera prejudiciate sa poata cere revizuire de sentinte, anulare de probe si despagubiri. 
Atat Dragnea, cat si Tariceanu ar beneficia direct de acest lucru. Liviu Dragnea ar putea cere revizuirea 
condamnarii in dosarul Referendumului si ar afecta si desfasurarea procesului in cazul angajarilor fictive de la 
Protectia Copilului Teleorman, unde seful PSD a fost condamnat in prima instanta la 3 ani si jumatate de 
inchisoare cu executare. 
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Totodata, in sute de dosare de coruptie solutionate cu sentinte definitive se va putea cere revizuirea. 
Dragnea si Tariceanu vor adoptare in procedura de urgenta. 
Concret, Dragnea si Tariceanu, alaturi de deputatul PSD Mircea Draghici, cer declasificarea hotararii Consiliului 
Suprem de Aparare a Tarii nr. 17/2005 privind combaterea coruptiei, fraudei si spalarii banilor, precum si a 
tuturor documentelor care contin informatii clasificate in baza acesteia. 
"Comisia comuna permanenta a Camerei Deputatilor si Senatului pentru exercitarea controlului parlamentar 
asupra activitatii SRI va centraliza aceste documente si le va pune la dispozitia persoanelor interesate. Acest drept 
se exercita la cerere si consta in studierea nemijlocita a documentelor si eliberarea de copii de pe acestea. 
Propunerea legislativa mai prevede ca persoanele care se considera vatamate intr-un drept ori intr-un interes 
legitim de efectele produse de documentele declasficare au posibilitatea, in termen de 6 luni de la intrarea in 
vigoare a legii, sa se adreseze instantelor, cu actiuni de revizuire, pretentii, raspundere civila delictuala, pentru 
constatarea incalcarii drepturilor si libertatilor fundamentale si repararea prejudiciului suferit", se arata in 
proiectul de lege. 
Ei cer dezbaterea si adoptarea in procedura de urgenta. 
Sefii Parlamentului pun sub semnul intrebarii democratia din Romania si statul de drept. 
In expunerea de motive, sefii coalitiei de guvernare sustin ca avem in fata "o problema sociala" in ce priveste 
"legalitatea incheierii unor protocoale secrete de catre Serviciul Roman de Informatii cu Directia Nationala 
Anticoruptie, precum si cu alte structuri ale sistemului judiciar. (...) Incheierea unor astfel de protocoale secrete 
afecteaza grav chiar esenta statului de drept, incalcand principiul cooperarii loiale intre autoritatile statului, 
afirmat de Constitutie". 
Ei sustin ca "protocolul incheiat de SRI cu DNA contine prevederi care adauga la Codul de Procedura Penala", fapt 
pe care il catalogheaza drept inadmisibil si care ar afecta independenta judecatorilor si procurorilor. 
"Protocolul secret intre SRI si DNA, precum si alte asemenea protocoale incheiate de SRI cu CSM, Curti de Apel, 
parchete incalca grav independenta judecatorilor si procurorilor. Intarirea si respectarea independentei 
magistratilor reprezinta o problema de politica penala, iar Parlamentul, ca reprezentant suprem al natiunii, este 
indreptatit sa cunoasca modul in care se aplica aceasta independenta", sustin ei. 
Initiatorii insista ca protocoalele au dus la "grave abuzuri si la incalcarea unor drepturi constitutionale ale 
persoanelor aflate in urmarire penala sau inculpate in procese penale. Nu putini cetateni au fost condamnati 
penal in baza unor probe culese si administrate potrivit acestor protocoale secrete. Neavand acces la materialul 
probator adunat de procuror prin inregistrarile secrete efectuate ilegal de organele de cercetare penala speciale 
(apartinand SRI), persoanele inculpate nu s-au putut apara in fata judecatorilor si nu au avut parte de un proces 
echitabil. 
In acest fel, li s-au incalcat drepturi recunoscute de Conventia europeana pentru apararea drepturilor omului si 
consacrate prin jurisprudenta CEDO". 
Ei mai sustin si ca desecretizarile din ultima perioada ale unor protocoale incheiate intre SRI si structuri ale 
sistemului judiciar au creat un val de neincredere "a cetatenilor in actul de justitie, dar si in capacitatea statului 
roman de a gestiona actul de justitie sociala, in cadrul constitutional existent". 
Presedintii celor doua camere ale Parlamentului mai spun, in initiativa lor, ca aceasta chestiune a protocoalelor 
"este o problema sociala grava, care poate pune sub semnul intrebarii caracterul democratic al statului roman, 
precum si caracterul sau ca stat de drept". 
Pe langa avizele de azi, proiectul a primit deja unda verde de la Consiliul Legislativ si Comisia pentru drepturile 
omului, egalitate de sanse, culte si minoritati. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Camera Deputaţilor votează, astăzi, moţiunea simplă a PNL împotriva ministrului Dănuţ Andruşcă 
Deputaţii vor vota, în plenul de miercuri, moţiunea simplă prin care liberalii îi cer demisia lui Dănuţ Andruşcă din 
funcţia de ministru al Economiei, după ce Camera Deputaţilor a dezbătut-o în şedinţa de luni. 
Moţiunea simplă a liberalilor se intitulează „Dănuţ Andruşcă sau cum să destabilizezi deliberat economia 
României. Incompetenţa falimentează România!”. 
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În cadrul dezbaterilor din plenul de luni, ministrul Economiei, Dănuţ Andruşcă, a declarat că majorarea salariilor 
din sectorul bugetar a avut „rol de locomotivă pentru întreaga economie”. 
„În primele şase luni ale anului 2018, câştigul salarial mediu net a crescut cu 13,1% faţă de aceeaşi perioadă a 
anului trecut, fiind în prezent de 2.636 lei. Principalele domenii de activitate în care a crescut salariul mediu net 
sunt extracţia minereurilor metalifere, sănătate şi asistenţă socială, cercetare-dezvoltare, silvicultură şi exploataţii 
forestiere, construcţii, transport pe apă, administraţie publică şi apărare, învăţământ. Creşterea salariilor în 
sectorul bugetar a avut rol de locomotivă pentru întreaga economie, astfel şi mediul privat a început să se apropie 
de ritmul de creştere a salariilor din sectorul bugetar cu efecte pozitive certe pentru nivelul de trai al populaţiei”, 
a afirmat Dănuţ Andruşcă. 
 Potrivit acestuia, în România se înregistrează cel mai mare număr de salariaţi din ultimii 20 de ani. 
„Numărul mediu de salariaţi, conform INS, a fost de 4,9 milioane persoane în primele şase luni ale anului 2018, 
fiind la maximul ultimilor 20 de ani. În primul semestru al anului 2018 s-au creat 90.000 de locuri de muncă şi 
dinamica pozitivă se menţine”, a spus ministrul. 
Andruşcă a mai declarat, la dezbaterile din Camera Deputaţilor, că nu intră în atribuţiile sale „controlul inflaţiei”. 
De asemenea, ministrul Economiei a adăugat că cei 67 de semnatari ai textului ar trebui să îşi dea demisia pentru 
că sunt fie „plagiatori şi farisei”, fie „incompetenţi”. 
Cu toate că liberalii au fost cei care au depus moţiunea simplă împotriva lui Andruşcă, acesta a fost criticat de un 
coleg de partid, respectiv de Laurenţiu Nistor, deputat PSD, care i-a reproşat ministrului Economiei, în timpul 
dezbaterilor, că nu i-a dat afară din minister pe „toţi peneliştii care vă trag în jos”. 
Laurenţiu Nistor a afirmat că Opoziţia are dreptate când acuză angajări politice la ministere. 
„Vorbiţi cu nonşalanţă despre angajările politice? Da, aveţi dreptate. Şi aici, domnule ministru, vă critic eu. Nu aţi 
reuşit să îi daţi afară pe toţi peneliştii care v-au tras în jos şi vă trag în jos”, i-a spus Nistor lui Andruşcă. 
Social-democratul, care conduce filiala PSD Hunedoara, a adăugat că în judeţul său toate deconcentratele „sunt 
pline de pedelişti, penelişti”. 
„Toate ministerele, eşalonul doi şi trei, deconcentratele din judeţ, sunt pline de pedelişti, penelişti”, i-a mai 
transmis Nistor lui Andruşcă. 
Ministrul Economiei, prezent la dezbatere, nu i-a răspuns colegului său de partid. 
În textul moţiuni simple a PNL, care va fi votată, miercuri, în Camera Deputaţilor, liberalii fac referire la faptul că 
ministrul Dănuţ Andruşcă a blocat legile redevenţelor, minelor şi apelor minerale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea contestă sechestrul pe avere. Este a doua oară când liderul PSD contestă măsurile asiguratorii 
Contestația lui Liviu Dragnea la sechestrul pus pe avere în ancheta Tel Drum este judecată astăzi la Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie. Apărătorii liderului PSD invocă faptul că nicio instituţie nu s-a constituit parte civilă în acest 
dosar. Drept urmare, dacă nimeni nu a cerut recuperarea unui prejudiciu, procurorul nu ar fi avut dreptul să ia 
măsuri asiguratorii. 
Este pentru a doua oară când Liviu Dragnea contestă măsurile asiguratorii din acest caz. O cerere similară a fost 
respinsă de Înalta Curte acum un an. 
Procurorii de la Direcția Națională Anticorupție au pus sechestru pe 127, 5 milioane de lei din averea lui Liviu 
Dragnea, a transmis Vlad Ungar pentru Telejurnal Matinal. 
Sunt incluse în această sumă bunuri, proprietăți, conturi bancare, și acțiuni sociale pe care liderul PSD le deține la 
diferite firme, inclusiv sumele pe care alte persoane i le datorează. 
În dosarul Tel Drum, Liviu Dragnea a fost acuzat de procurorii de la DNA de mai multe infracțiuni - constituire de 
grup infracțional organizat, fraude cu bani europeni, două infracțiuni de abuz în serviciu. 
Faptele s-ar fi petrecut în perioada în care Liviu Dragnea a fost președinte al Consiliului Județean Teleorman. 
În dosarul Tel Drum au fost până în acest moment cercetate 8 persoane - acționari la diferite societăți comerciale, 
funcționari din aparatul de stat. 
Prejudiciul ar fi de 28 de milioane de euro. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Azi e protest, la doua luni dupa mitingul diasporei: Cerem vinovatii din 10 august implicati in Jandarmeriada! 
La doua luni de la protestul de pe 10 august, soldat cu sute de raniti, romanii nu uita si ies, din nou, in strada 
pentru a cere dreptate. 
"Pe 10 octombrie iesim la protest in Piata Victoriei din Bucuresti pentru a cere demisia si urgentarea anchetarii si 
judecarii tuturor persoanelor vinovate de represaliile Jandarmeriei la protestul Diasporei din 10 august din Piata 
Victoriei din Bucuresti. 
Au trecut doua luni si nu avem nicio demisie si niciun vinovat!", se anunta pe pagina de Facebook a 
evenimentului Cerem vinovatii din 10 august implicati in Jandarmeriada!. 
Organizatorii, Reusim pentru Romania, sustin ca au trecut doua luni si exista nicio demisie si niciun vinovat. 
"PSD si ALDE doresc schimbarea legislatiei astfel incat actiunile in forta ale Jandarmeriei sa aiba loc mult mai usor, 
interzicerea manifestarilor publice in preajma cladirilor statului si cenzurarea retelei de socializare Facebook pe 
care s-au initiat majoritatea protestelor in 2017 si 2018. 
Consideram ca principalul vinovat pentru ceea ce s-a intamplat la protestul Diasporei este Liviu Dragnea impreuna 
cu grupul lui infractional care a pus stapanire pe Guvern, pe Parlament si pe PSD si doreste sa puna stapanire pe 
toata Romania", au transmis ei. 
Amintim ca peste 450 de persoane au avut de suferit in urma violentelor inregistrate la protestul din 10 august, 
unele avand nevoie si astazi de ingrijirea medicilor.  
(Sursa: ziare.com) 
 

 Proiect, după REFERENDUM: Persoanele care vor încheia un parteneriat civil nu vor putea să adopte copii 
Deputatul PSD Florin Manole a declarat, marţi, că proiectul de lege privind parteneriatul civil va reglementa viaţa 
familială pentru persoanele de acelaşi sex sau care nu sunt căsătorite, însă acestea nu vor putea să adopte copii. 
Parteneriatul civil se va încheia la starea civilă, anunţă deputatul. 
„Proiectul vine în urma jurisprudenţei CEDO şi în urma jurisprudenţei recente a CCR şi are legătură cu viaţa de 
familie, cu acest drept. Are prevederi care se referă la chestiuni patrimoniale, la chestiuni privind datoriile, 
moştenirile, etc. Urmarea genului de uniri consensuale atât în persoanele de acelaşi sex cât şi pentru persoanele 
de sexe diferite care nu aveau niciun fel de protecţie juridică. Şi cazul Coman Hemilton este important în această 
discuţie pentru că a arătat ce înseamnă să lipsească din legislaţia românească protecţia juridică pentru genul 
acesta de persoane. Proiectul interzice explicit adopţiile”, a declarat deputatul PSD Florin Manole, iniţiatorul 
proiectului de lege. 
 Deputatul PSD susţine că „parteneriatul civil se va putea încheia la starea civilă”. Întrebat cum se va putea „rupe” 
acest parteneriat civil, el a răspuns: „Există mai multe posibilităţi. O variantă este aceea a înţelegerii dintre părţi, 
sau poate fi denunţat de una dintre părţi, dar sunt chestiuni tehnice”. 
Acesta a anunţat că săptămâna viitoare va fi depus proiectul de lege privind parteneriatul civil, ca urmare a unei 
cereri iniţiate de CNCD. 
„Săptămâna viitoare o să depunem, împreună cu colegi de la alte partide politice, un proiect care are următorul 
istoric; A fost iniţial un draft făcut de Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării, după care PSD a venit cu 
o nouă formă care a fost transmisă tuturor celorlalte grupuri parlamentare pentru a îi invita pe fiecare dintre ei să 
se alăture demersului. Astăzi o să avem ultimele discuţii”, a adăugat deputatul PSD. 
Florin Manole precizează că parteneriatul civil nu va influenţa definiţia căsătoriei. 
„Nu influenţează definiţia căsătoriei în România în niciun fel. În practică are aceste efecte: bunurile comune, asta 
înţelege orice om şi nu priveşte pe altcineva decât pe cei care deţin bunurile respective. Doi oameni care deţin 
împreună nişte bunuri trebuie să se bucure de protecţie juridică şi de eventuala împărţire a acestor bunuri, la 
separare. Nu este vorba doar despre persoanele de acelaşi sex, ci şi despre persoanele care nu vor să se 
căsătorească. Sunt lucruri fireşti, care nu încurcă pe nimeni. Nu limitează din libertăţile şi drepturile nimănui, ci 
doar dă dreoturi şi libertăţi pentru toată lumea, nu în plus, ci egal cu cele ale cuplurilor care decid să se 
căsătorească. Nu are nicio legătură cu biserica, nu este nici împotriva cuiva”, a conchis social-democratul. 
De asemenea, social-democratul a anunţat că UDMR va veni cu propuneri privind forma finală a proiectului de 
lege. 
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Întrebat care sunt diferenţele dintre parteneriatul civil şi căsătoria, Florin Manole a răspuns: „Există puţine 
diferenţe, dar chestiunea adopţiilor mi se pare că este una fundamentală”. 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a declarat, luni, că parlamentari „din tot spectrul 
politic” vor depune săptămâna viitoare un proiect de lege privind reglementarea parteneriatului civil. 
„Nu există câştigători şi pierzători atunci când există consultări publice, există doar posibilitatea să identificăm 
cele mai bune soluţii care să ne aducă pe toţi împreună. Zilele trecute a fost organizat un referendum care nu are 
câştigători şi nu are pierzători, are doar un singur mesaj, un mesaj că, în definitiv, trebuie să găsim acele proiecte, 
acele soluţii, care ne pot împinge înainte. Există o parte din aceste soluţii”, a declarat, luni, ministrul delegat 
pentru Afaceri Europene, în cadrul unui discurs susţinut la Teatrul Naţional „I.L. Caragiale” din Bucureşti, la 
încheierea seriei de consultări cetăţeneşti pentru viitorul Uniunii Europene. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, pe 30 septembrie, că s-a decis în partid ca după referendumul privind 
redefinirea familiei, să se discute legea parteneriatului civil, Liviu Dragnea anunţând că proiectul este gata. „Eu am 
cerut unor colegi din partid de mai mult timp să înceapă discuţiile cu aceste asociaţii pentru a se realiza legea 
parteneriatului civil, ca să le dăm mai multe posibilităţi, dar nu posibilitatea de adopţie”, a declarat Liviu Dragnea, 
la România Tv. 
Pe 26 septembrie, preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat că europarlamentarul ALDE, Renate 
Weber, lucrează la un proiect pentru parteneriatul civil, lege care trebuie promovată după referendumul pentru 
redefinirea familiei. 
Un procent de 21,10% de persoane s-au prezentat la urne, la referendumul pentru revizuirea Constituţiei, în 
sensul redefinirii familiei, pragul necesar pentru validare, potrivit legii, fiind de 30%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ULTIMĂ ORĂ Orice schimbare a Codului civil privind căsătoria între persoane de acelaşi sex va fi 
NECONSTITUȚIONALĂ 
Orice demers de modificare a Codului civil în sensul de a se permite căsătoria între persoane de acelaşi sex este 
neconstituţional, a declarat, luni, preşedintele Consiliului Naţional de Combatere a Discriminării (CNCD), Asztalos 
Csaba. 
"Pentru cei care manipulează! Este neconstituţional orice demers de modificare a Codului civil în sensul de a se 
permite căsătoria între persoane de acelaşi sex! Art. 48 alin. (1) din Constituţia României permite doar căsătoria 
dintre o femeie şi un bărbat!", a scris Asztalos Csaba, pe Facebook. 
El a amintit de Decizia 580 din 2016 a CCR, pct. 42: "În anul 1991, când Constituţia a fost adoptată, căsătoria era 
privită în România în accepţiunea sa tradiţională, de uniune între un bărbat şi o femeie. Această idee este 
susţinută de evoluţia ulterioară a legislaţiei în materia dreptului familiei din România, precum şi de interpretarea 
sistematică a normelor constituţionale de referinţă. Astfel, art. 48 din Constituţie defineşte instituţia căsătoriei în 
corelaţie cu protecţia copiilor, deopotrivă 'din afara căsătoriei' şi 'din căsătorie'. Este evidentă, deci, componenta 
biologică ce a fundamentat concepţia legiuitorului constituant în privinţa căsătoriei, fiind fără îndoială că aceasta 
a fost privită ca uniunea dintre un bărbat şi o femeie, câtă vreme numai dintr-o astfel de uniune, indiferent dacă 
este în căsătorie sau în afara ei, se pot naşte copii". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Patriarhie: Politizarea, asocierea cu Liviu Dragnea şi lipsa dezbaterii, cauzele ce au dus la eşecul 
referendumului 
Referendumul pentru familie nu a atins pragul de 30% necesar validării din cauza politizării evenimentului, a 
asocierii cu Liviu Dragnea, dar şi pentru că întrebarea adresată electoratului a fost neclară, a declarat, luni, Vasile 
Bănescu, purtătorul de cuvânt al Patriarhiei Române. 
Reprezentantul BOR a precizat, într-un interviu pentru RFI, că tema referendumului nu a fost dezbătută suficient 
de societate, iar la eşecul scrutinului au contribuit şi  "dezinfomările din mediul online şi politizarea 
evenimentului". 
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"Biserica română a primit cu mâhnire rezultatul referendumului. Nu este, însă, o înfrângere a Bisericii, este a celor 
care s-au lăsat captivi indiferenţei personale, ignorării mizei acestui referendum şi manipulărilor în special din 
mediul online", a explicat Vasile Bănescu, purtătorul de cuvânt al Patriarhiei Române 
"S-a spus clar este referendumul lui X... Evident, cei care au spus asta în spaţiul public s-au referit la domnul 
Dragnea, pe care l-au asociat într-un mod insistent cu acest referendum, ignorând faptul că actualii guvernanţi 
erau obligaţi să organizeze acest referendum. Acum sau mai târziu. Faptul că l-au organizat s-a transformat 
ulterior într-un motiv de politizare a acestei teme", a precizat Vasile Bănescu. 
Pe de altă parte, purtătorul de cuvânt al Patriarhiei şi-a exprimat convingerea că societatea românească nu va 
permite ca adopţia de copii să fie accesibilă cuplurilor de acelaşi sex. 
"Cred că nu se va ajunge în societatea românească la adopţia de copii de către cuplurile homosexuale. Este o 
tema excesiv fluturată de unii", a mai spus Vasile Bănescu. 
 Biroul Electoral Central a anunţat că prezenţa la vot la închiderea urnelor, după două zile de scrutin, în cadrul 
referendumului pentru familie, aceasta fiind de 20,41%. 
Drept urmare, referendumul nu a atins pragul pentru validare, conform legii, de 30% dintre cei aflaţi pe listele 
electorale permanente. 
Dintre cei care au participat la urne, după ce Biroul Electoral Central a centralizat 99,8% din secţiile de votare, 
91,57% au votat "DA", iar împotrivă au fost 6,46% dintre votanţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă, la primul eveniment public după referendum: Avem obligaţia morală să combatem orice fel de 
manifestare antisemită şi xenofobă 
Premierul Viorica Dăncilă declarat marţi, la un eveniment de comemorare a victimelor Holocaustului, că fiecare 
persoană are obligaţia morală să combată manifestările antisemite şi xenofobe şi că moştenirea lăsată de 
supravieţuitorii Holocaustului trebuie transmisă fiecărei generaţii. 
„Comemorăm azi unul din momentele tragice ale ţării noastre, 9 octombrie, data care marchează începând cu 
anul 2004 Ziua Naţională de Comemorare a Victimelor Holocaustului din România. Doresc să aduc un omagiu 
memoriei victimelor Holocaustului, acest episod dureros de care avem datoria să ne amintim. Este o zi îndurerată 
în care evocăm imaginea familiilor şi generaţiilor care au pierit, destinelor care au fost distruse, comunităţilor 
evreieşti dispărute. Totodată, rememorăm importanţa şi simbolistica celor care au stat drepţi între popoare şi care 
în cele mai negre momente ale istoriei s-au uitat pe sine pentru a întinde o mână de ajutor vecinului, prietenului, 
omului de lângă ei”, a declarat, marţi, premierul Viorica Dăncilă, la ceremonia de depunere de coroane la 
Monumentul Memorial al Holocaustului, în Bucureşti. 
 Premierul a adăugat că fiecărei persoane îi revine obligaţia morală să combată orice fel de manifestare 
antisemită. 
„La peste şapte decenii de la acest tragic moment al istoriei noastre comune, mai sunt printre noi puţini 
supravieţuitori care pot sta mărturie vie a trecutului. Mărturiile supravieţuitorilor Holocaustului au un rol extrem 
de important în lupta împotriva intoleranţei, discriminării şi excluderii de orice fel. Moştenirea lăsată nouă de 
supravieţuitorii Holocaustului trebuie transmisă fiecărei generaţii. Este de datoria noastră să nu uităm niciodată 
cele întâmplate. Participarea mea la un eveniment solemn precum cel de azi, îmi confirmă dimensiunea obligaţiei 
morale, care ne revine tuturor, de a depune toate eforturile pentru a combate orice fel de manifestare 
antisemită, xenofobă, şi pentru a evita ca astfel de drame să mai aibă loc”, a spus Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis: Când pacea socială este pusă în pericol, e nevoie de abordare matură 
Preşedintele Klaus Iohannis a vorbit marţi, la ceremonia de decorare a unor supravieţuitori ai Holocaustului, 
despre evenimentele din ultimele săptămâni, legate de pregătirea referendumului pentru familie, spunând că e 
nevoie de o abordare matură, atunci când pacea socială e pusă în pericol. 
"În România, antisemitismul s-a manifestat, iniţial, prin cultivarea, în societate, a urii nesăbuite faţă de cei cu o 
identitate culturală diferită de cea a majorităţii. Cetăţenii au fost instigaţi unii împotriva altora, iar evreii români 
au fost demonizaţi şi transformaţi în ţinte. În paralel, a fost adoptată o legislaţie antisemită, care a generat 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
excluderea treptată a evreilor din viaţa economică şi culturală a ţării, deschizându-se, astfel, calea deportărilor şi a 
crimelor. Acest tip de politici sunt, astăzi, de neconceput pentru o societate puternic ataşată de principiile 
democratice şi ale statului de drept. Discriminarea unei minorităţi doar pe baza faptului că nu are aceleaşi 
credinţe, valori, religie sau origine ca majoritatea reprezintă o abordare care ne duce cu gândul la anii întunecaţi 
ai dictaturilor", a declafrat Klaus Iohannis, în cadrul ceremoniei de decorare a unor supravieţuitori ai 
Holocaustului. 
 Preşedintele a făcut direct referire la manisfestările din timpul referendumului. 
"Atunci când pacea socială este pusă în pericol, şi avem, din păcate, suficiente exemple în acest sens în ceea ce s-a 
întâmplat în România ultimelor săptămâni, în pregătirea referendumului pentru modificarea Constituţiei, este 
nevoie de o abordare matură şi o deschidere către dialog a tuturor actorilor relevanţi din societate. Primul pas 
către restabilirea păcii sociale este abandonarea discursului urii şi asumarea faptului că numai prin toleranţă 
putem depăşi, împreună, acele falii care riscă să ne dezbine", a mai spus Iohannis. 
"Să lăsăm trecutului toate aluviunile de ură, indignare, gânduri negre şi să ne îndreptăm energiile către viitorul 
nostru! Să facem pentru toţi românii o ţară în care să trăim în bună înţelegere, fără spaime şi tulburări provocate 
de pericole imaginare!", a afirmat preşedintele. 
Klaus Iohannis a votat, duminică seara, la Sibiu, în cadrul referendumului pentru familie, fără a spune însă care a 
fost opţiunea sa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis va fi prezent pe 23 octombrie în Parlamentul European, pentru o dezbatere despre „Viitorul 
Europei” 
Klaus Iohannis, preşedintele României, va participa pe 23 octombrie, în sediul din Strasbourg al Parlamentului 
European, la o dezbatere privind „Viitorul Europei”, anunţă Legislativul Uniunii Europene. 
Prezenţa lui Klaus Iohannis la dezbaterea în plen de la Strasbourg figurează în programul Parlamentului European 
postat pe site-ul instituţiei. 
Surse europene declarau recent pentru agenţia MEDIAFAX că, în luna octombrie, preşedintele Klaus Iohannis va 
susţine un discurs despre viitorul Uniunii Europene în plenul Parlamentului European, la Strasbourg. 
Problemele angajaţilor de la Filarmonica Banatul din Timişoara, aflaţi din data de 5 octombrie 2018 în grevă 
generală, au fost prezentate astăzi, 9 octombrie 2018, Comisiei Europene, în cadrul Plenarei Comitetului de 
Dialog Social Artele Spectacolului  
Reprezentanţii CE, ai organizaţiilor patronale şi sindicale din Uniunea Europeană au fost informaţi de preşedintele 
FAIR-MediaSind, Leonard Pădureţ (foto), despre modul în care administraţia Filarmonicii Banatul din Timişoara, 
precum şi autorităţile locale, au "înţeles" să soluţioneze un conflict de muncă care durează de aproximativ doi ani 
de zile, din cauza refuzului conducerii instituţiei de a negocia şi semna Contractul Colectiv de Muncă. 
La dezbateri au participat, alături de oficiali ai Comisiei Europene, reprezentanţi ai Federaţiei Internaţionale a 
Muzicienilor, ai Federaţiei Internaţionale a Actorilor, UNI Global Union, Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-
MediaSind,  precum şi ai altor organizaţii sindicale şi patronale din domeniu. În urma analizei pe care urmează să 
o facă organizaţiile prezente, vor fi transmise autorităţilor române reacţiile de protest faţă de conflictul de la 
Filarmonica Banatul, mai ales că  oraşul Timişoara urmează  să deţină calitatea de capitală europeană culturală. 
În cadrul şedinţei, reprezentanţii organizaţiilor patronale şi sindicale din Uniunea Europeană au dezbătut noua 
agendă europeană pentru Cultură, probleme privind  formarea profesională a lucrătorilor din domeniul artelor 
spectacolului, mobilitatea fortei de muncă. dubla taxare, problematica vizelor de calatorie și a transportului 
pentru artiști si tehnicieni, dialogul social si rolul partenerilor sociali,  sănatate si securitate în muncă, precum și 
finanțarea publică în domeniul artelor spectacolului. 
Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR- MediaSind va oferi tot spriinul colegilor de la Filarmonica Banatul 
Timişoara pentru normalizarea relaţiilor de muncă din instituţie. Totodată, FAIR-MediaSind, cu sprijinul 
organizaţiilor  la care federaţia este afiliată, Federaţia Internaţională a Muzicienilor, Federaţia Internaţională a 
Actorilor, Federaţia Internaţională a Jurnaliştilor şi UNI Global Union, va face toate diligenţele necesare pe plan 
internaţional pentru  ca drepturile tuturor angajaţilor să fie respectate în acord  cu Directivele UE şi Convenţiile 
internaţionale. 
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Departament Comunicare FAIR-MediaSind 
 

 Dacian Cioloș, anunț despre candidatura la prezidențiale: își nuanțează poziția politică 
Preşedintele fondator al Mişcării România Împreună, Dacian Cioloş, a declarat, marţi seară, la Iaşi că este gata să 
candideze la prezidenţiale şi că nu îi este teamă să intre în cursă, dar că o va face numai dacă va considera că va 
ajuta opoziţia să câştige acest scrutin. Practic, Dacian Cioloș nu a exclus varianta în care nu va intra în cursă pentru 
a nu-i afecta șansele lui Klaus Iohannis, dacă se va dovedi că actualul președinte stă mai bine în sondaje. 
Dacian Cioloş a participat, marţi seară, la Iaşi, la o dezbatere iniţiată de Platforma România100 şi de comunităţile 
locale RO100, fiind rugat de unul dintre participanţi să răspundă cu "Da" sau "Nu" la întrebarea privind înscrierea 
sa în cursa prezidenţială de anul viitor. 
"Sunt gata să candidez, nu mi-e teamă, dar o s-o fac numai dacă voi considera că această candidatură va ajuta la 
câştigarea alegerilor de către forţe politice care duc spre modernizarea ţării, nu pentru a slăbi capacitatea 
opoziţiei de a câştiga aces scrutin", a spus Dacian Cioloş. 
El a precizat că este important ca partidul pe care l-a iniţiat să fie parte a structurii politice care să câştige 
prezidenţialele din toamna anului viitor. 
Întrebat ulterior de jurnalişti dacă ar putea candida la prezidenţiale împotriva lui Klaus Iohannis, Cioloş a refuzat 
să răspundă. 
"Hai să constituim întâi partidul, să trecem de alegerile europarlamentare şi o să discutăm şi despre alegerile 
prezidenţiale. Pentru noi e importantă structurarea partidului în teritoriu, în paralel cu pregătirea pentru alegerile 
europarlamentare, unde obiectivul nostru este să obţinem un rezultat foarte bun, iar apoi să vorbim şi despre 
prezidenţiale. Avem obiective foarte clare la prezidenţiale în programul politic şi la momentul oportun o să le 
exprimăm", a spus Dacian Cioloş. 
El a afirmat că un rezultat bun la europene înseamnă ca partidul să fie cel puţin a doua sau a treia forţă politică 
din România după aceste alegeri. 
Dacian Cioloş a mai spus că nu s-a decis încă dacă partidul pe care l-a fondat va merge singur sau într-o alianţă la 
scrutinul pentru Parlamentul European. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministerul Culturii şi Centrul Naţional al Dansului Bucureşti au ajuns într-un blocaj de comunicare 
Ministerul Culturii reproşează Centrului Naţional al Dansului Bucureşti (CNDB), aflat în subordinea sa, că nu 
foloseşte bugetul primit, iar CNDB semnalează faptul că întârzierea cu care i se acordă fondurile determină 
anularea proiectelor şi astfel banii nu mai ajung să fie folosiţi. 
Reprezentanţii Centrului Naţional al Dansului a reclamat, săptămâna trecută, situaţia de criză în care se află 
instituţia din cauza subfinanţării. 
Într-un răspuns transmis la solicitarea MEDIAFAX, Ministerul Culturii şi Identităţii Naţionale (MCIN) arată că 
"pentru anul 2018, repartizarea creditelor bugetare la Titlul 51 - Transferuri între unităţi ale administraţiei publice 
- s-a efectuat cu încadrare în limita de cheltuieli aprobată de Guvernul României şi transmisă odată cu Scrisoarea 
cadru privind metodologia de elaborare a proiectului de buget pe anul 2018. Impactul financiar rezultat în urma 
punerii în aplicare a actelor normative privind creşterile salariale a determinat o creştere considerabilă a 
cheltuielilor de personal şi, pe cale de consecinţă, o reducere corespunzătoare a cheltuielilor cu bunurile şi 
serviciile, cheltuieli de capital şi alte cheltuieli, repartizate instituţiilor subordonate Ministerului Culturii şi 
Identităţii Naţionale finanţate din venituri proprii şi subvenţii acordate de la bugetul statului (muzee, instituţii 
publice de spectacole şi concerte, centre de cultură, alte instituţii). În conformitate cu art. 6 din Legea nr. 
500/2002, «Legile bugetare anuale pot fi modificate în cursul exerciţiului bugetar prin legi de rectificare, elaborate 
cel mai târziu până la data de 30 noiembrie»". 
 Ministerul Culturii explică şi cum a gândit reducerea bugetului CNDB: "În anul 2018, instituţiile publice de 
spectacole şi concerte, aflate în subordinea Ministerului Culturii şi Identităţii Naţionale, inclusiv Centrul Naţional 
al Dansului Bucureşti, au avut credite bugetare, repartizate la Titlul 20 - Bunuri şi servicii (din subvenţie de la 
bugetul de stat), aprobate la nivelul celor din anul precedent. Pentru anul 2018, Centrului Naţional al Dansului i s-
a acordat subvenţie, la Titlul 20 - Bunuri şi servicii, în sumă de 850.000 lei, din care a solicitat deschidere de 
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credite de 621.000 lei, până la data de 30.09.2018. Prin urmare, se constată că pentru trimestrul IV, instituţia mai 
beneficiază de suma de 229.000 lei. Comparând cu media aferentă trimestrelor I, II şi III care este în sumă de 
207.000 lei, reiese că suma ce rămâne de cheltuit în trimestrul IV este mai mare decât cea utilizată până la data 
prezentă. În cazul anului 2017, menţionăm că instituţiei i s-a suplimentat subvenţia cu suma 417.000 lei cu ocazia 
rectificărilor bugetare, iar, la final de an, Centrul Naţional al Dansului a restituit suma de 141.983 lei. Suma 
returnată reprezintă 34,04 % din cea solicitată de instituţie, de unde rezultă că fundamentarea solicitărilor de 
suplimentare întocmite nu au avut la bază previziuni realiste. 
Pentru propunerea de buget pe anul 2019, conform Notei de Fundamentare privind propunerea Bugetului de 
venituri şi cheltuieli, la Titlul 20 - Bunuri şi Servicii, instituţia declară o execuţie preliminată de 788.000 lei, pe anul 
2018, din care reiese faptul că nu este angajat, la acest moment, tot bugetul aprobat la acest titlu, în sumă de 
1.124.000 lei. 
Astfel, potrivit documentului invocat mai sus, semnat şi asumat de managerul Centrului Naţional al Dansului, 
reiese faptul că, în ceea ce priveşte bugetul pe anul 2018, instituţia îşi propune să cheltuie cu aproximativ 30% 
mai puţin decât a solicitat şi, prin urmare, deducem faptul că aceasta nu mai are nevoie de bani, dar şi că, implicit, 
va trebui să returneze fondurile neutilizate, în anul 2018, asemenea situaţiei menţionate anterior, din anul 2017". 
Centrul Naţional al Dansului Bucureşti (CNDB) a întreprins o serie de acţiuni publice de conştientizare a situaţiei 
de criză în care se află din cauza subfinanţării cronice, care l-a adus în imposibilitatea de a-şi continua activitatea. 
Reprezentanţii CNDB au declarat pentru MEDIAFAX că nu doresc să genereze un context conflictual, însă ţin să 
precizeze anumite aspecte. 
Astfel, "toate solicitările CNDB către MCIN de suplimentare a bugetului se referă la mărirea subvenţiei alocate de 
la bugetul de stat şi nu la mărirea bugetului total aprobat (care include şi veniturile proprii)", explică cei de la 
CNDB. 
"Pentru anul 2017, aşa cum am indicat şi în comunicatul de presă, suplimentarea de buget (subvenţie) a venit 
prea târziu (08.10.2017) pentru a putea derula toate proiectele planificate. Astfel, o parte dintre ele au fost 
anulate, determinând returnarea sumei de 68.462,14 lei (Titlul 20 – Bunuri şi servicii), şi nu 141.983 lei (în care 
sunt incluse veniturile proprii nerealizate şi Titlul 10 - Cheltuieli de personal). Este evident faptul că toate aceste 
proiecte implică o muncă de creaţie care nu poate fi comandată de pe o zi pe alta, iar disponibilitatea creatorilor, 
artiştilor interpreţi şi, mai ales, a partenerilor internaţionali de a aştepta un răspuns nu este infinită. Pentru anul 
2018, situaţia este similară cu cea din 2017: cererea de suplimentare a subvenţiei nu este soluţionată până în 
prezent, iar CNDB se află din nou în situaţia ingrată de a nu şti ce programe sau proiecte poate finaliza până la 
31.12.2018. Ştim că MCIN a primit o rectificare bugetară pozitivă, dar nu ştim la nivel de minister cum a fost sau 
urmează să fie distribuită aceasta între instituţiile din subordine", mai spun reprezentanţii CNDB. 
Reprezentanţii CNDB solicită un dialog interinstituţional cu MCIN pentru a oferi soluţii clare şi concrete pentru 
ieşirea din situaţia de blocaj în care se află în ceea ce priveşte realizarea programului minimal asumat de ambele 
părţi. 
"Trebuie înţeles faptul că fără investiţii într-un domeniu cultural precum dansul contemporan, pentru dezvoltarea 
căruia toate statele europene alocă sume importante şi care are puterea de a genera un plus de valoare culturală 
dar şi economică, nu se pot implementa politicile publice eficiente la care se referă programul de guvernare 
actual. CNDB este singura instituţie care reprezintă domeniul dansului contemporan, căreia îi revin multiple 
misiuni pentru dezvoltarea acestuia, fără să aibă artişti angajaţi şi o structură repertorială. În concluzie, CNDB este 
excepţia culturală a României", arată textul remis de CNDB MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Alimentarea cu energie a Romaniei ar putea sa depinda, la iarna, de o companie aflata in insolventa 
Alimentarea cu energie electrica, in regim de urgenta, a Romaniei risca sa depinda, la iarna, de o singura 
companie care, culmea, se mai afla si in insolventa. 
Guvernul a lansat in dezbatere publica, inca din luna septembrie, un proiect de hotarare care, odata adoptat, va 
stabili cine si cum va asigura necesarul de energie electrica al Romaniei pe durata iernii care vine. 
Autoritatile fac in fiecare an astfel de strategii. De ce? Din cauza ca iarna, in Romania, productia de energie scade, 
iar consumul creste foarte mult. In aceste conditii, trebuie sa ne asiguram ca avem, in permanenta, suficienta 
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electricitate, dar si destule resurse ca sa o putem produce, in continuare. Usor de zis, greu de facut! 
In textul proiectului de hotarare de guvern se arata, spre exemplu, ca, atunci cand e foarte frig, productia de 
electricitate devine extrem de dificila. La -20 de grade Celsius, turbinele eoliene nu mai functioneaza, iar seara - 
adica tocmai atunci cand toti romanii aprind lumina - nu mai produc nici panourile fotovoltaice. 
In plus, pe geruri naprasnice, gazul se poate termina si el sau poate fi livrat cu intarziere din depozitele din tara 
sau din strainatate. Iar asta inseamna ca inclusiv unele societati care produc electricitatea in regim de cogenerare 
(adica folosesc gaz ca sa obtina electricitate si agent termic) risca sa aiba probleme. 
Tocmai intr-o astfel de situatie de criza isi dovedesc utilitatea unitatile care pot produce, in cogenerare sau nu, 
electricitate cu utilaje alimentate nu cu gaz, ci cu pacura. Astfel de unitati au alimentat, ani la rand, ceea ce 
specialistii numesc "rezerva tertiara lenta" (RTL) de energie a Romanieii. 
Spre exemplu, in anii din urma, potrivit proiectului de hotarare de guvern, aceasta rezerva putea fi asigurata de 
trei unitati: Electrocentrala SA Galati, Elcen Bucuresti si Veolia Energie Prahova SA, care pot produce energie 
folosind pacura. 
Problema este ca, potrivit Guvernului, Elcen Bucuresti si Veolia Energie Prahova SA - desi inca pot trece pe pacura, 
in caz de nevoie, - "nu mai au posibilitatea de a mentine capacitati in rezerva pentru RTL", pentru iarna care vine. 
Iar asta inseamna ca Electrocentrale Galati - aflata in insolventa inca din 2014 - ramane singura unitate de 
cogenerare care va putea alimenta, la iarna, RTL. 
Ziare.com l-a contactat pe administratorul special al societatii, Sinan Mustafa, pentru a afla cum s-a ajuns in 
aceasta situatie si daca societatea va putea furniza suficienta energie, la nevoie. 
Sinan Mustafa a declarat ca va reveni cu detalii, dar nu a facut-o, pana la momentul publicarii acestui text. 
ELCEN: Putem functiona pe pacura, dar nu vom produce pentru RTL. Nu se justifica investitia 
ELCEN Bucuresti - societate care pana iarna trecuta putea alimenta, la nevoie, RTL - se afla, de asemenea, in 
insolventa. La solicitarea Ziare.com, administratorul special al societatii, Claudiu Cretu, a explicat de ce Elcen nu 
va mai produce pentru RTL. 
"ELCEN opereaza 4 centrale, fiecare cu mai multe grupuri energetice: cazane, turbine si asa mai departe. Mai 
multe dintre ele pot, in anumite momente cand sistemul national energetic (SNT) este in deficit, sa functioneze nu 
cu gaze, ci cu pacura. 
Anul trecut, noi am avut doua grupuri pentru servicii tehnologice de sistem, pentru alimentarea RTL. Respectivele 
grupuri, trecute in hotarearea de guvern de anul trecut, nu mai figureaza in acest an. 
Dar aici sunt cateva nuante. In caz de urgenta, exista o rezerva tertiara rapida la care se apeleza, pana se ajunge la 
rezerva tertiara lenta. Anul trecut, spre exemplu, cele doua grupuri pe care le-am dedicat serviciilor de sistem n-
au functionat nicio clipa. N-a fost nevoie de ele. 
Iar ca ele sa fi ramas si in acest an incadrate la RTL, ar fi trebuit sa facem o serie de cheltuieli destul de mari. E 
vorba despre investitii majore in reparatii si de certificari ISCIR care pur si simplu nu se mai justificau. Pe de o 
parte, data fiind insolventa ELCEN (si deci grija cu care trebuie cheltuiti banii -n.red.) . Pe de alta parte, din anii 
2020 si 2023 vor intra in vigoare restrictii de mediu care vor face imposibila functionarea acelor grupuri vechi, din 
anii '60-'70, pentru productie poluanta (cum e cea cu pacura - n.red.). 
Deci oricum nu merita sa investesti in ele. 
In alte ordine de idei, parte dintre grupurile noastre pot inca functiona pe baza de pacura. Asa ca vom putea 
sprijini, in continuare, SEN. Doar ca vom avea o capacitate mai mica de sustinere", a explicat Claudiu Cretu. 
Tot la solicitarea Ziare.com, societatea Veolia Energie Prahova SA a comunicat ca are capacitati de productie care 
merg si pe pacura, dar ca activitatea sa de baza nu consta in furnizarea de energie electrica, ci in productia de 
energie termica. 
In plus, compania informeaza ca nici iarna trecuta "nu a realizat servicii de sistem tip RTL". 
In cazul in care, totusi, gazul nu va fi suficient la iarna, Elcen va trebui, potrivit proiectului de hotarare de guvern, 
sa inceapa sa produca pe pacura, cu mai multe grupuri. Iar daca se va dovedi ca cineva e vinovat pentru 
dezechilibrarea fluxului de alimentare cu gaz, acela va trebui sa plateasca si costurile suplimentare rezultate din 
productia pe baza de pacura. 
In rest, ca sa nu ramanem fara energie, toata lumea ar trebui sa isi face treaba, potrivit proiectului de hotarare de 
guvern privind strategia de mentinere a securitatii energetice pentru iarna urmatoare. 
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"In aceste conditii, in situatiile de scadere a presiunii gazelor naturale, se impune colaborarea cat mai stransa a 
celor doi operatori de transport si sistem in vederea functionarii echilibrate a SEN si SNTGN (sistemul national de 
transport al gazelor naturale - n.red.), in conformitate cu prevederile Codurilor de retea aferente celor doua 
sisteme", se arata in textul citat. 
Cu alte cuvinte, pentru a avea energia electrica indispensabila, ar trebui sa avem grija sa nu ramanem fara gaz. 
Din pacate, in cazul in care gerul naprasnic nu s-ar mai da dus, speranta de a ne descurca pe baza rezervei tertiare 
lente ramane destul de slaba. 
 (Sursa: ziare.com) 
 

 Valoarea brandului de ţară al României a crescut cu 27% în 2018, situându-se peste state precum Noua 
Zeelandă sau Portugalia 
Valoarea brandului de ţară al României a crescut cu 27% în 2018, la 222 de miliarde de dolari, care ne situează pe 
poziţia 45 în topul mondial, condus de SUA, cu 25.899 miliarde dolari şi China, cu 12.779 miliarde dolari, conform 
topului Nation Brands realizat de compania Brand Finance. 
România a urcat patru poziţii în clasament, plasându-se înaintea Noii Zeelande, Kuweitului sau Portugaliei, dar 
după Iran, Vietnam sau Columbia. 
Ierarhia poziţiilor în topul Brand Finance este determinată de performanţele mai multe serii de date, setate pe 
trei piloni: Produse şi servicii, Investiţii, Societate. Acestea sunt împărţite în sub-piloni: Turism, Pieţe, Guvernare şi 
Abilităţile locuitorilor. Acestea sunt în continuare subdivizate în valori individuale. Fiecare valoare este marcată cu 
note de până la 100 şi împreună contribuie la un brand global. Pe baza punctajului, fiecărui brand i se atribuie un 
rating de la „AAA+” la „DDD” într-un format similar cu un rating de credit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CEDO respinge apelul României privind condamnarea în cazul închisorilor CIA 
Curtea Europeană a Drepturilor Omului (CEDO) a respins, marţi, apelurile depuse de România şi Lituania faţă de 
condamnările pronunţate de această instanţă judiciară în luna mai pentru participarea la programul închisorilor 
secrete ale Agenţiei Centrale de Informaţii din SUA (CIA). 
CEDO le-a dat deja dreptate la doi deţinuţi de la penitenciarul militar american Guantanamo Bay, Abd al-Rahim al-
Nashiri (contra României) şi Abu Zubaida (contra Lituaniei), care afirmă că au fost deţinuţi în secret în aceste ţări 
în perioada 2004-2006, fiind supuşi la diverse forme de violenţe psihice şi fizice. 
Nici România şi nici Lituania nu au recunoscut găzduirea unor închisori secrete ale CIA şi au făcut apel. Dar 
judecătorii CEDO au respins marţi apelurile, informează Agenţia France-Presse şi publicaţia L'Orient Le Jour. 
 Curtea Europeană pentru Drepturile Omului a condamnat, în mai, România şi Lituania în dosarul închisorilor 
secrete ale CIA, ţara noastră fiind găsită vinovată de încălcarea drepturilor unui deţinut din acest centru. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 INS: Sporul natural al populaţiei a fost negativ în august 2018 
România a înregistrat un spor natural negativ în luna august 2018, faţă de luna precedentă, în condiţiile în care 
numărul decedaţilor a fost mai mare cu 1.430 persoane faţă de cel al născuţilor-vii, informează Institutul Naţional 
de Statistică printr-un comunicat remis, miercuri, AGERPRES. 
Astfel, în luna august 2018 s-a înregistrat naşterea a 19.033 copii, cu 890 mai mulţi copii decât în luna iulie 2018. 
Numărul persoanelor ale căror decese au fost înregistrate în luna august 2018 a fost 20.463, cu 311 mai multe 
decât în luna iulie 2018. 
Numărul deceselor copiilor cu vârstă sub un an, înregistrate în luna august 2018, a fost de 98, în creştere cu 14 
faţă de luna iulie 2018. 
Pe de altă parte, în luna august 2018, la oficiile de stare civilă s-au înregistrat 22.806 căsătorii, cu 4.171 mai multe 
decât în luna iulie 2018. Numărul divorţurilor pronunţate prin hotărâri judecătoreşti definitive şi conform Legii 
nr.202/2010 a fost de 2.269, cu 58 mai multe decât în luna iulie 2018. 
Comparativ cu aceeaşi lună a anului trecut, numărul născuţilor-vii a fost mai mare cu 1.737, iar numărul 
persoanelor care au decedat a fost cu 98 mai mare. 
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Sporul natural a fost negativ atât în luna august 2018 (-1.430 persoane), cât şi în luna august 2017 (-
3.069 persoane). Numărul copiilor cu vârsta sub un an care au decedat a fost cu 8 mai mic în luna august 2018, 
decât cel înregistrat în luna august 2017. 
Numărul căsătoriilor a fost, în luna august 2018, cu 906 mai mic decât cel înregistrat în aceeaşi lună din anul 
precedent. Prin hotărâri judecătoreşti definitive şi conform Legii nr. 202/2010 s-au pronunţat cu 645 divorţuri mai 
multe în luna august 2018, decât în luna august 2017. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Meleşcanu, despre preşedinţia României la Consiliul UE: Vom accelera negocierile Serbiei cu UE 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu,a declarat, marţi, la Timişoara, că preşedinţia României la Consiliul 
Uniunii Europene va fi de succes dacă se va reuşi accelerarea negocierilor Serbiei cu UE şi dacă se va materializa o 
invitaţie formală către Macedonia pentru a începe procedurile de aderare. 
Ministrul de Externe a participat, marţi, la conferinţa internaţională “Provocări de securitate în Balcani”, 
organizată de Universitatea de Vest din Timişoara. Teodor Meleşcanu a afirmat, în timpul evenimentului, că nicio 
ţară nu a reuşit de una singură să facă faţă unor provocări de securitate. 
“Există o legătură între provocările de securitate din Balcani şi stabilitatea europeană. Nicio ţară nu a reuşit 
singură să facă faţă provocărilor de securitate, şi mă refer aici şi la fenomenul migraţiei. Nimeni nu poate să pună 
la îndoială faptul că Balcanii de Vest şi chestiunile legate de ei ne preocupă pe noi toţi”, a declarat Teodor 
Meleşcanu. 
 De asemenea, ministrul de Externe a vorbit şi despre obiectivele pe care şi le-a propus România, după ce va 
prelua preşedinţia Consiliului Uniunii Europene. 
“Noi suntem încrezători că stabilitatea regională va fi consolidată. Eu încurajez Bosnia şi Herţegovina să 
consolideze rapid un nou guvern, pentru a deveni un candidat la aderarea la Uniunea Europeană. Vă asigur că 
preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene va continua această tendinţă şi vom depune toate eforturile 
pentru a înregistra rezultate pozitive. Sperăm că încercările de a lărgi UE vor fi încununate cu succes, lărgirea UE e 
parte din vitorul UE şi parte din Europa. (…) Dacă vom reuşi să accelerăm negocierile Serbiei cu Uniunea 
Europeană pe parcursul preşedinţiei noastre, atunci o vom considera una de succes. O vom considera o 
preşedinţie istorică dacă la sfârşitul mandatului vom avea o invitaţie formală către Macedonia pentru a începe 
procedurile de aderare. Depunem toate eforturile pentru a îndeplini cele două obiective”, a afirmat Teodor 
Meleşcanu. 
La conferinţa internaţională “Provocări de securitate în Balcani” a luat parte şi ministrul de Externe din Serbia, 
Ivica Dacic, care a precizat că unul dintre ţelurile strategice e de a intra în Uniunea Europeană, doar că acest lucru 
nu este posibil până când nu se va găsi o soluţie cu privire la Kosovo. 
“Încă există o serie de probleme care ies în evidenţă în Balcani, dar nu trebuie să stea la baza unor războaie. Avem 
nevoie de înţelegerea comunităţilor internaţionale şi în acest sens, Serbia încearcă să aibă o politică externă 
echilibrată, prin care să respectăm toate ţelurile noastre strategice. Unul dintre aceste ţeluri este să intrăm în 
Uniunea Europeană, dar nu putem să intrăm în UE până când nu ajungem la o soluţie consfinţită juridic cu 
Kosovo. Este o dilemă: UE sau Kosovo? Cred că preşedinţia României la Consilul UE este foarte importantă, pentru 
că România este marele nostru prieten şi va continua să fie înţelegătoare în ceea ce priveşte problemele din 
această regiune. (...) Serbia nu va recunoaşte niciun act unilateral. Noi nu alegem între UE şi Kosovo. Nu dorim să 
fim puşi într-o astfel de situaţie, dorim soluţii paşnice, dar umilirea Serbiei nu va fi permisă. Se fac presiuni în 
fiecare lună să recunoaştem independenţa Kosovo”, a declarat Ivica Dacic. 
Totodată, Teodor Meleşcanu a mai precizat că este important ca pe parcursul preşedinţiei României la Consiliul 
UE să existe o concentrare spre viitor. 
“Când ne concentrăm pe viitorul nostru, este mai uşor să găsim soluţii, decât dacă încercăm să corectăm istoria. 
Noi putem modela viitorul. Pe parcursul preşedinţiei ne vom concentra pe viitor, vom accelera negocierile cu 
Serbia şi vom deschide noi posibilităţi cu Muntenegru. Perspectiva europeană trebuie deschisă şi Bosniei şi 
Herţegovinei. Prioritatea noastră în prezent este consolidarea UE, dar şi o politică deschisă cu partenerii”, a 
declarat ministrul de Externe. 
(Sursa: Mediafax) 
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 INS confirmă creşterea economiei României din trimestrul al doilea: 4,1% pe brut şi 4,2% ajustat 
În al doilea trimestru al acestui an, faţă de acelaşi trimestru din anul 2017, Produsul intern brut (PIB) a crescut cu 
4,1% pe seria brută şi cu 4,2% pe seria ajustată sezonier, potrivit datelor provizorii (2), transmise miercuri de 
Institutul Naţional de Statistică (INS). 
PIB-ul, date ajustate sezonier, estimat pentru trimestrul II 2018 a fost de 232,71 de miliarde de lei la preţuri 
curente, în creştere, în termeni reali, cu 1,4% faţă de trimestrul I 2018 şi cu 4,2% faţă de trimestrul II 2017, se 
precizează într-un comunicat de presă al INS. 
PIB-ul estimat pentru trimestrul II 2018 a fost de 218,94 de miliarde de lei la preţuri curente, în creştere, în 
termeni reali, cu 4,1% faţă de trimestrul II 2017. 
PIB-ul estimat pentru semestrul I 2018 a fost de 459,144 miliarde de lei preţuri curente, în creştere, în termeni 
reali, cu 4,2% faţă de semestrul I 2017. 
 PIB-ul estimat pentru semestrul I 2018 a fost de 399,46 de miliarde de lei la preţuri curente, în creştere, în 
termeni reali, cu 4,1% faţă de semestrul I 2017. 
Pe categorii de resurse, comparativ cu varianta provizorie (1), în trimestrul II 2018, dinamica PIB nu a înregistrat 
modificări, se subliniază în comunicatul de presă al INS. Dinamica valorii adăugate brute s-a micşorat cu 0,2 
puncte procentuale; volumul impozitelor nete pe produs s-a majorat cu 1,9 puncte procentuale. 
Volumul valorii adăugate brute pe ramuri de activitate a înregistrat modificări mai importante în: agricultură, 
silvicultură şi pescuit (-0,3 puncte procentuale); industrie (+0,2 puncte procentuale); administraţie publică şi 
apărare (care include asigurări sociale din sistemul public; învăţământ; sănătate şi asistenţă socială; -1,2 puncte 
procentuale). 
Pe categorii de utilizări, din punctul de vedere al utilizării PIB, modificări semnificative ale contribuţiei la creşterea 
PIB, între cele două estimări, au înregistrat: cheltuiala pentru consumul final al administraţiilor publice, de la -
0,1% la -0,4%, ca urmare a reducerii volumului său de la 99,0% la 97,3%; formarea brută de capital fix, de la -0,7% 
la -1,1%, ca urmare a reducerii volumului său de la 97% la 95,2%. 
„Seria ajustată sezonier a Produsului intern brut trimestrial pentru perioadele anterioare nu s-a modificat 
semnificativ ca urmare a revizuirii estimărilor pentru trimestrul II 2018 faţă de varianta provizorie (1), publicată în 
Comunicatul de presă nr. 226 din 7 septembrie 2018. Seriile ajustate sezonier se recalculează trimestrial ca 
urmare a modificării modelelor adoptate, a numărului de regresori folosiţi, a modificării seriilor brute şi a 
numărului de observaţii disponibile”, se subliniază în documentul de presă al Statisticii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Fondul Monetar Internaţional AVERTIZEAZĂ: „Mişcări subterane periculoase” ameninţă economia globală 
Într-un raport despre starea sistemului bancar şi a pieţelor, FMI avertizează că există „mişcări subterane 
periculoase” care ameninţă economia globală, şi că, deşi băncile sunt mai sigure decât în urmă cu zece ani, au 
apărut noi riscuri. 
Tensiunile comerciale şi inegalităţile au crescut, avertizează instituţia, în Financial Stability Report, iar amplificarea 
conflictelor comerciale pot afecta în mod semnificativ creşterea economică globală. Alte ameninţări, de genul 
Brexit, pot afecta şi ele pieţele. FMI crede că ieşirea Marii Britanii din UE fără încheierea unui acord poate duce la 
o fragmentare a pieţei monetare europene şi la o circulaţie defectuoasă a fondurilor financiare în sistem, 
sugerând Băncii Angliei să fie pregătită pentru a tipări bani, dacă este nevoie. 
 Raportul este al doilea, în 24 de ore, în care FMI avertizează asupra stării finanţelor mondiale, după ce în "World 
Economic Outlook" a redus prognozele de creştere globală, invocând aceleaşi dispute comerciale. 
FMI mai recomandă guvernelor să evite încercările de a renunţa la reglementările bancare instituite după criza 
financiară din 2008, pentru a evita declanşarea unei noi perioade de criză. Preşedintele american Donald Trump a 
adoptat deja o serie de prevederi legislative care abrogă regulile bancare pentru micile instituţii, argumentând că 
aceestea împiedică băncile să crediteze companiile. 
FMI avertizează şi investitorii de pe piaţa de capital, care beneficiază de cea mai bună evoluţie a bursei din istorie, 
situaţie care s-ar putea sfârşi într-un nou şoc. 
Pieţele ar mai putea avea de suferit din cauza creşterii dobânzilor şi reducerea relaxării cantitative. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
„Cu toate acestea, în pofida tensunilor comerciale şi a normalizării continue a politicilor montare în economiile 
avansate, pieţele financiare mondiale au rămas în expansiune şi par să ignore riscul unei căderi bruşte”, arată 
documentul prezentat la reuniunea anuală a FMI şi a Băncii Mondiale, ce are loc în Bali, Indonezia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Propunere îndrăzneață a României: Mașinile electrice să coste mai puțin în țările mai sărace din UE 
România a înaintat statelor membre UE o propunere prin care producătorii şi importatorii de autovehicule vor fi 
stimulaţi să comercializeze acest tip de vehicule la preţuri accesibile pentru pieţele din State Membre cu venituri 
medii reduse, respectiv cu o valoare a PIB pe cap de locuitor sub 60% din media UE, la nivelul anului 2013, 
informează Ministerul Mediului printr-un comunicat remis marţi Agerpres. 
Propunerea a fost înaintată marţi la Consiliul miniştrilor Mediului din UE de la Luxembourg. 
„În mod concret, potrivit propunerii României, orice vehicul cu emisii reduse comercializat într-un stat membru 
care se regăseşte în această situaţie va avea o valoare echivalentă cu două vehicule comercializate în statele cu 
venituri medii ridicate, raportat la îndeplinirea ţintelor impuse industriei. Producătorii vor fi astfel stimulaţi, 
pentru îndeplinirea ţintelor, să susţină comercializarea vehiculelor la preţuri adaptate la puterea de cumpărare a 
cetăţenilor din statele cu venituri medii mai mici”, precizează sursa citată. 
În context, vicepremierul Graţiela Gavrilescu, ministru al Mediului, a afirmat că în România, precum şi în alte State 
Membre cu venituri medii reduse, creşterea cotei de piaţă a vehiculelor curate nu se poate atinge decât prin 
asigurarea acestor vehicule la un preţ accesibil pentru consumatori. 
„Accesul consumatorilor la vehiculele curate este un element cheie în atingerea obiectivelor de către producători. 
Comportamentul consumatorilor este dictat în principal de către cost. În România, precum şi în alte State 
Membre cu venituri medii reduse, creşterea cotei de piaţă a vehiculelor curate nu se poate atinge decât prin 
asigurarea acestor vehicule la un preţ accesibil pentru consumatori. De aceea, credem că este imperativ ca prin 
acest regulament să găsim o cale prin care producătorii de autovehicule să fie stimulaţi să ofere şi soluţii de 
mobilitate cu emisii scăzute de carbon cu costuri mici”, a declarat Graţiela Gavrilescu. 
În cadrul lucrărilor Consiliului miniştrilor Mediului din Uniunea Europeană, reprezentaţii statelor membre au 
dezbătut propunerile pentru perioada următoare. Propunerea iniţială a Comisiei Europene, din noiembrie 2017, 
prevede reducerea cu 30% a emisiilor de CO2 pentru autoturismele şi autoutilitarele noi până în 2030, cu un 
obiectiv intermediar vizând reducerea cu 15% până în 2025. 
În cadrul dezbaterilor, România, reprezentată de Graţiela Gavrilescu, a susţinut adoptarea ţintelor ambiţioase de 
reducere a emisiilor. 
Agenda reuniunii a inclus şi adoptarea poziţiei comune a UE pentru Conferinţa ONU privind schimbările climatice 
(COP24) de la Katowice şi, de asemenea, pentru Conferinţa ONU privind diversitatea biologică (COP14 CBD). 
Ministrul Graţiela Gavrilescu a susţinut necesitatea atingerii unui numitor comun între statele membre. 
În marja Consiliului s-a organizat o reuniune a miniştrilor Mediului din statele membre ale Parteneriatului Estic. 
Temele abordate în cadrul discuţiilor s-au referit la o mai bună colaborare între statele membre în domenii 
precum managementul deşeurilor, economia circulară şi protecţia biodiversităţii. Delegaţia României la această 
reuniune a fost condusă de Ionuţ Câmpeanu, secretar de stat în cadrul Ministerului Mediului. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ambasadoarea SUA la ONU, Nikki Haley, a demisionat. Trump spune că va face un „mare anunț” despre 
aceasta 
Ambasadoarea SUA la Naţiunile Unite, Nikki Haley, ce are rang de ministru în cadrul guvernului american, şi-a 
prezentat demisia preşedintelui Donald Trump, care a acceptat-o, au relatat marţi media americane. 
Într-o întâlnire cu Nikki Haley desfăşurată în Biroul Oval începând cu ora locală 10:30 (14:40 GMT), liderul de la 
Casa Albă a spus că Haley va părăsi actuala funcţie la finalul acestui an şi că ea a făcut o „muncă incredibilă” ca 
ambasador al Statelor Unite la ONU. 
Trump a menţionat că va numi viitorul titular al postului în termen de două sau trei săptămâni. 
La rândul său, ambasadoarea Nikki Haley a afirmat că altor ţări poate nu le place ceea ce fac SUA, dar cu siguranţă 
ele respectă acest lucru. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Haley a anunţat că nu va candida la alegerile prezidenţiale din 2020, dar a precizat că va face campanie pentru 
Donald Trump. 
Nikki Haley este cel mai recent nume dintr-o lungă listă de membri ai administraţiei Trump ce renunţă la funcţie, 
printre care fostul secretar de stat Rex Tillerson, care a fost destituit în luna martie. 
Anterior în cursul acestui an, Haley (46 de ani) declara pentru Reuters: „În fiecare zi simt că îmi pun o armură pe 
mine” pentru a proteja interesele SUA la ONU. 
Nikki Haley exercita al doilea mandat de guvernator al statului Carolina de Sud atunci când a fost desemnată de 
Donald Trump pentru a deveni ambasadoarea SUA la Naţiunile Unite.  
Preşedintele Trump a postat pe Twitter un mesaj în care afirmă că va face în scurt timp un „mare anunţ” despre 
Nikki Haley. 
(Sursa: Agerpres) 
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